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Aktuální informace o kulturním a společenském 
dění v Paskově i programu kina Panorama jsou 

zveřejňovány na internetových stránkách města 
a na oficiálním FB profilu města Paskov.

MÚ Paskov
Úřední hodiny
PO 8:00-11:30, 12:30-17:00
ST 8:00-11:30, 12:30-17:00
ČT 8:00-11:30
Telefon:  555 333 619
E-mail:  mu@mesto-paskov.cz
Datová schránka: dd9bb58 

Sběrné místo Paskov
Otevírací doba
ÚT   8:00 - 12:00
ČT  14:00 - 18:00
lichá SO    8:00-11:00
Telefon: 607 036 574

Pošta Paskov
Otevírací doba
PO 10:00-12:00, 13:00-18:00 
ÚT    8:00-12:00, 13:00-16:00 
ST 10:00-12:00, 13:00-18:00 
ČT    8:00-12:00, 13:00-16:00 
PÁ    8:00-12:00, 13:00-16:00
Telefon: 954 273 921

Městská policie F-M
Okrsek P: Paskov
Tísňové volání: 156
Telefon: 558 609 526
E-mail: okrsek.p@frydekmistek.cz

Paskovský zpravodaj, periodický tisk  
územního samosprávného celku, vydává  
město Paskov, Nádražní 700, 739 21 Paskov,  
IČO: 00297062.

Četnost 6x ročně, místo vydání: Paskov.

Ročník 28, evidenční číslo periodického 
tisku přidělené ministerstvem:
EV.č.: MK ČR E 10544.

Datum vydání: 28.3.2025

Veškeré informace, články, požadavky  
a inzerci je možné podat na Městský úřad 
nebo na email: 
zpravodajpaskov@email.cz

Redakční rada: předseda M. Krečmer,
K. Šircová, V. Forgač, T. Golková.

Redakce si vyhrazuje právo úpravy textů 
externích příspěvků.

Sazba a tisk: KlEINwächTER holding s.r.o.,  
Čajkovského 1511, 738 01 Frýdek-Místek

•  BEZPLATNÉ  •

•  Příští uzávěrka: 13.5.2025

MĚSTO

Životní jubilea
Srdečně blahopřejeme našim 
občanům, kteří oslavili význam-
né životní jubileum v  měsících 
listopad a prosinec 2024.

Přejeme jim hodně zdraví, 
klidu a pohody do dalších let.

70 leT
Zdeněk Vojkovský
Josef chromek
hana Podracká
Svatopluk Švec

75 leT 
ladislav Dvořák
Josef Vitásek

80 leT 
Ing. Zdeněk Solich
Zdeněk Pindur
ladislava Stavárková

85 leT 
Květuše Sikorová
ladislav Jehlář
Miloslav Valenta
Karla Krejčí

86 a více
Fratišek Foldyna 86 let
Jarmila Manová 87 let
Věra Sruhaříková 88 let
Antonín Glötzer 89 let
Věra Duží  89 let
Ing. František Peterek 89 let
Zdeňka Hozová 90 let
Miloš Grossmann  94 let

Vítání občánků
v sobotu 1. února 2025 se v obřad-
ní síni městského úřadu uskuteč-
nilo první letošní vítání občánků.

Mezi občany města Paskov jsme 
tentokrát přivítali tři děvčátka a  tři 
chlapce, a  to Viktorii Mokrošovou, 

Kláru Masopustovou, Ellu Fráňovou, 
Ariana Kožara, lukáše Klučku a Artu-
ra Rusňáka.

Všem dětem a  jejich rodičům přeje-
me do života hodně štěstí a zdraví! 

Jolana Filipová, vztahy k veřejnosti

Smutné výročí
4. dubna uplyne 55 let od největší 
tragédie v  hlubinách Dolu Paskov. 
Časně ráno, v sobotu těsně před kon-
cem noční směny, došlo k  výbuchu, 
který připravil o  život 26 horníků. 
Na tuto tragédii mám osobní vzpo-
mínky. Bylo mi 13 let. Jedinou obětí 
z  městečka Paskov byl náš soused 
z protějšího bytu pan B. Bugala. Čest 
památce všech.

E.Kabil
Pozn. Redakce:

Brzy ráno 4. dubna 1970 se v dole Pas-
kov v ostravsko-karvinském revíru sta-
lo jedno z  nejhorších důlních neštěstí 
v  Československu po druhé světové 
válce. Po výbuchu zemřelo pod zemí 
26 horníků. Přežil jen jediný muž ze sku-
piny. Ostatním už báňští záchranáři ani 
přes rychlý zásah nedokázali pomoci. 
Přesné příčiny nejsou ani po půlstoletí 
známé. Jisté je jen to, že tehdy explodo-
val metan a uhelný prach.

Více např. zde: www.hornicky-klub.
info/pred-50-lety-umirali-v-paskove
-hornici/
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Velká rekonstrukce kostela v Paskově

Nelze si nevšimnout, že od podzimu 
loňského roku je čilý ruch na kostele 
sv. Vavřince a v jeho bezprostředním 
okolí. Římskokatolické farnosti se to-
tiž podařilo získat 18,7 mil. Kč z  ev-
ropských fondů na potřebné práce 
z  prostředků Operačního programu 
spravedlivá transformace určených 
pro uhelné regiony. 

Tak, jako i  jiné budovy byl i  kostel 
v  dobách minulých postižen důlní 
činností. Již v  roce 1992 bylo nutné 
statické zajištění, při kterém byly zá-
klady i  horní stavba zpevněny žele-
zobetonem a  ocelí. Toto řešení sice 
přineslo záchranu kostela, došlo však 
k výraznému zvýšení vlhkosti stavby, 
která se následně odstraňovala.

Současné práce navazují na předcho-
zí etapy tak, aby kostel byl zachován 
pro budoucí generace. Aktuálně pro-
bíhají na kostele a v jeho okolí udržo-
vací práce (sanace stávající konstruk-

ce krovu kostela a  věže, kompletní 
výměna krytiny věže i  lodi kostela, 
oprava a nátěr fasády kostela a sana-
ce vlhkosti, oprava omítek, nátěr stěn 
a výměna zastřešení na všech objek-
tech ohradní zdi s kaplemi a márnicí 
– kaplí Bolestné Matky Boží). Dílo re-
alizuje zkušená firma Fichna-hudec-
zek, a.s. z Píště a prozatím je smlouva 
uzavřena na 13,8  mil.  Kč. Podle har-
monogramu by již v  létě 2025 měly 
být práce dokončeny. 

Následovat pak bude probíhat dru-
há etapa, která by měla trvat až do 
roku 2027, a to celková rekonstrukce 
varhan, které jsou řadu let zcela ne-
funkční a jsou ve velkém rozsahu na-
padeny dřevokazným hmyzem. Od-
hadované náklady na rekonstrukci 
jsou 7,3 mil. Kč a budoucí dodavatel 
vzejde z výběrového řízení.

Právě probíhající práce, předsta-
vují největší investiční akci far-

nosti, která zde kdy od výstavby 
kostela byla. celkové náklady jsou 
odhadovány v  letech 2024-2027 
na 22,6  mil. Kč. velké poděková-
ní patří Městu Paskov, bez jehož 
podpory by projekt byl jen stěží 
realizovatelný a  které přispělo 
2  mil.  Kč. I  tak farnost musí dofi-
nancovat zbývající prostředky, 
které představují 1,9 mil. Kč, proto 
každý příspěvek je pro farnost vel-
kou pomocí. 

Díky projektu dojde ke zkvalitnění 
zázemí jak pro duchovní a pastorač-
ní aktivity farnosti, tak také kulturní 
aktivity ve městě. Turisté a návštěvní-
ci města se také mohou těšit, že tato 
dominanta města bude po ukončení 
všech prací v  turistické sezoně zpří-
stupněna. 

P. Piotr Dariusz Nawarowski,  
farář ŘKF Paskov 
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Informace z jednání Rady města Paskov
62. Schůze raDy MĚSTa Dne 15.1.2025
Na tomto jednání rada města schválila:
- zvýšení ceny za zapůjčení ubrusů při pronájmu sálů 

z 25 Kč na 45 Kč
- zveřejnění záměru pro umístění solárního Parcelu Boxu 

GlS za účelem výdeje balíků
- uzavření Smlouvy o  dílo na opravu zpevněné plochy 

a obnovu nátěru stěn podchodu na ul. Mitrovická
- pořadí nabídek za pronájem nebytových prostor Ná-

vštěvnického centra na ul. Nádražní 2
- poskytnutí finančního daru ve výši 3 000 Kč zákonným 

zástupcům nově narozených dětí
- odpisový plán Mateřské školy Paskov a  Základní školy 

Paskov pro rok 2025
- poskytnutí neinvestiční dotace na činnost organizace 

Myslivecký spolek Sedliště-Frýdek
- poskytnutí neinvestiční dotace na činnost organizace 

Českomoravská myslivecká jednota, z.s. Okresní mysli-
vecký spolek Frýdek-Místek, na zajištění realizace akce 
„chovatelská přehlídka trofejí 2025“

- cenové nabídky na veřejné zakázky „Virtuální realita v ZŠ 
Paskov – dodávky IT“ a „Virtuální realita v ZŠ Paskov – do-
dávky pomůcek“ a uzavření smluv s dodavateli

- sloučení letopisecké a dokumentační komise s Komisí 
pro péči o přírodní a kulturní památky a nový název Ko-
mise pro historii a památky Paskova

63. Schůze raDy MĚSTa Dne 29.1.2025 
Na tomto jednání rada města schválila: 
- pronájem nebytových prostor v  Paskově, na ulici Ná-

dražní č.p. 2 Návštěvnické centrum
- ukončení nájmu nebytových prostor na ulici Nádražní 

bez č.p. (skleník)
- zveřejnění záměru na pronájem nebytových prostor – 

skleník za účelem výukové prostory SŠ
- zveřejnění záměru na pronájem nebytových prostor 

v Paskově na ulici Nádražní č.p. 426 za účelem šaten a vý-
ukových prostor SŠ

- poskytnutí finančního příspěvku ve výši 400,- Kč z roz-
počtu Města Paskov občanům nad 70 let, kteří nemají 
dluh vůči městu, na pořízení seniorpasu pro cestování 
v síti ODIS

Rada města dále projednala:
- doporučila zastupitelstvu města neschválit zveřejnění 

záměru na prodej pozemku parc.č. 951/1 v k.ú. Paskov 
na základě žádosti za účelem výstavby bytového domu  

- rozhodla o  zrušení zadávacího řízení dle zákona č. 
134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek pro VZ „Mul-
tifunkční dům v objektu kina Paskov“

- vzala na vědomí dopis Petra hladíka, ministra životního 
prostředí o zálohování PET lahví a plechovek

- vzala na vědomí pokračování spolupráce s  polským 
městem Pszczyna

64. Schůze raDy MĚSTa Dne 12.2.2025 
Na tomto jednání rada města schválila: 
- pořadí žadatelů se zájmem o nájemní bydlení na ul. Ná-

dražní 156 platné ke dni 31.1.2025
- ukončení pronájmu nebytových prostor společnosti 

Česká pošta, s.p. na ul. Nádražní 700
- přijetí nadačního příspěvku pro Základní školu Paskov 

ve výši 95 000 Kč a souhlasí s uzavřením Smlouvy o po-
skytnutí nadačního příspěvku od O2 chytrá škola

- cenovou nabídku na realizaci kazetových podhledů 
v šatnách základní školy 

- uzavření Smlouvy o právu provést stavbu s názvem „Sil-
nice III/4794 Paskov rekonstrukce mostu ev.č. 4794-2 
přes potok Olešná“ se Správou silnic Moravskoslezského 
kraje

- uzavření Dohody o  činnosti a  umístění sítě technické 
infrastruktury do ochranného pásma vodního díla se 
spol. Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava na 
stavbu „Paskov, Neužilní – splašková kanalizace včetně 
přípojek“

- poskytnutí neinvestičních dotací organizacím Andělé 
stromu života a Domov sv. Jana Křtitele

- zadávací podmínky a požadavky zadavatele pro zpraco-
vání a podání nabídky v zadávacím řízení pro veřejnou 
zakázku „PD - Revitalizace bytového domu č.p. 818 včet-
ně snížení energetické náročnosti“

- výběr dodavatele pro službu Multifunkční dům v objek-
tu kina Paskov – technický dozor a KBOZP 

- výběr dodavatele služby Revitalizace zámku Paskov 
včetně krovu a střešní krytiny – technický dozor a KBOZP

- výběr dodavatele pro stavbu Revitalizace zámku Paskov 
včetně krovu a střešní krytiny, 

- výběr dodavatele pro stavbu Manipulační plocha na po-
zemku parc. č. 779/1

- výběr dodavatele pro pořízení nového dopravního auto-
mobilu pro SDh Paskov

- podání žádosti o  neinvestiční dotaci na zajištění akce-
schopnosti jednotky sboru dobrovolných hasičů

- smlouvu o dílo v rámci realizace projektu „lašský skok“ 
financovaného z Fondu malých projektů v Euroregionu 
Beskydy, programu Interreg Česko – Polsko 2021 – 2027, 
na dodání části krojů pro tanec lašský skok

- umístění speciální nádoby na sběrné místo, kam bude 
odkládán textil, který již nelze dále využít, za účelem 
ekologické likvidace

- smlouvu o  reklamě a  propagaci mezi městem Paskov 
a firmou lenzing Biocel Paskov a.s. na akci „PASKOVSKÁ 
DEVÍTKA 2025“

Rada města vzala na vědomí:
- stav pohledávek k 31.12.2024 
- informaci o postupu při rekonstrukci kostela sv. Vavřince 

v Paskově
- znalecký posudek na srovnatelné nájemné pro byty na 

ulici Nádražní 7
- výroční zprávu o poskytování informací podle zákona č. 

106/1999 Sb. za rok 2024 
- zájem soukromé společnosti o  odkoupení rodinného 

domu č. p. 77 na ulici Rudé armády.

65. Schůze raDy MĚSTa Dne 26.2.2025 
Na tomto jednání rada města schválila: 
- smlouvu o  reklamě a  propagaci mezi městem Paskov 

a firmou PKP cARGO INTERNATIONAl a.s. na akci „PAS-
KOVSKÁ DEVÍTKA 2025“

- Darovací smlouvu se společností Spolek PASKOV.net na 
projektovou dokumentaci pro realizaci staveb

- pronájem nebytových prostor za účelem nouzového by-
dlení, v objektu č.p. 38 na ul. Nádražní

- zveřejnění záměru na pronájem nebytových prostor – 
skleník na ul. Nádražní za účelem výukové prostory SŠ

- zveřejnění záměru na pronájem nebytových prostor na 
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Informace ze Zastupitelstva města Paskov
16. zaSeDání zaSTuPITelSTva MĚSTa  
PaSKOv Dne 3.3.2025
Na tomto jednání zastupitelstvo města schválilo:  
- rozpočtové opatření č. 1/2025
- přijetí věcného daru – materiálního vybavení pro JSDh 

Paskov od Statutárního města Frýdek-Místek v celkové 
hodnotě 271 064 Kč

- změnu smluvního vztahu členů jednotky sboru dobro-
volných hasičů, kteří jsou zároveň zastupiteli města Pas-
kov. Dohody o provedení práce (DPP) budou změněny 
na dohody o pracovní činnosti (DPČ)

- záměr zakoupit pozemky do svého majetku, jedná se 
o parc. č. 398, druh pozemku zahrada, výměra 3.850 m2 
a parc. č. 397, druh pozemku zastavěná plocha a nádvo-
ří, výměra 850 m2, jehož součástí je stavba rodinný dům 
č.p. 77, vše v k.ú. Paskov

- rozhodlo zařadit návrhy na pořízení změny územního 
plánu č. 1, č.j. Pas 199/2024, č. 2, č.j. Pas 200/2024 a č. 3, 
č.j. Pas 737/2024 do změny Územního plánu Paskov

- rozhodlo o spolupráci s Agenturou rozvoje a propagace 
země Pszczynské na malém projektu v programu Inte-
rreg Česko-Polsko a  schválilo podání žádosti o  dotaci 
prostřednictvím Euroregionu Beskydy pro malý projekt 
v programu Interreg Česko-Polsko s názvem „Etnoturis-
tika na polsko-českém pomezí“

- rozhodlo o spolupráci s Agenturou rozvoje a propagace 
země Pszczynské na malém projektu v programu Inte-
rreg Česko-Polsko a  schválilo podání žádosti o  dotaci 

prostřednictvím Euroregionu Beskydy pro malý projekt 
v  programu Interreg Česko-Polsko s  názvem „Umění 
a odpočinek“

- rozhodlo o spolupráci s Agenturou rozvoje a propagace 
země Pszczynské na malém projektu v programu Inte-
rreg Česko-Polsko a  schválilo podání žádosti o  dotaci 
prostřednictvím Euroregionu Beskydy pro malý projekt 
v programu Interreg Česko-Polsko s názvem „Kouzlo sta-
rých časů“

Zastupitelstvo města neschválilo:
- na doporučení RM ze dne 29.01.2025, zveřejnění zámě-

ru prodeje pozemku parc.č. 951/1 za účelem výstavby 
bytového domu.

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
- informaci o činnosti rady města mezi 15. a 16. zastupitel-

stvem města
- výroční zprávu za rok 2024 o „Poskytování informací dle 

zákona 106/1999 Sb. o svobodném přístupu k informa-
cím“ v platném znění

- zprávu kontroly revizní komise konané dne 8. 1. 2025 na 
OÚ ve Sviadnově 

- zápis ze schůze kontrolního výboru
- návrh na pořízení změny územního plánu č. 4, č.j. Pas 

1648/2024 do změny Územního plánu Paskov

Jolana Filipová, vztahy k veřejnosti

MĚSTO

ulici Nádražní č.p. 426 za účelem šaten a výukových pro-
stor SŠ

- přidělení bytu na ul. Nádražní 156
- zveřejnění adresného záměru na pronájem nebytových 

prostor v objektu č.p. 2 na ulici Nádražní v Paskově (pošta)
- uzavření Smlouvy o  dílo – zpracování žádosti o  dotaci 

v rámci přípravy projektu „Projektová dokumentace cy-
klostezka Paskov-hrabová“

- smlouvu na výkon činnosti Multifunkční dům v objektu 
kina Paskov – technický dozor a KBOZP

- smlouvu na výkon činnosti Revitalizace zámku Paskov 
včetně krovu a střešní krytiny – technický dozor a KBOZP

- smlouvu o  dílo na stavbu Revitalizace zámku Paskov 
včetně krovu a střešní krytiny

- kupní smlouvu na Pořízení nového dopravního automo-
bilu pro SDh Paskov

- smlouvu o dílo na stavbu Manipulační plocha na pozem-
ku parc.č. 779/1

- smlouvu o dílo na PD – Revitalizace bytového domu č.p. 
818 včetně snížení energetické náročnosti

- smlouvu o  dílo na opravu podlahy v  budově Nádražní 
156

- smlouvu o dílo na podřez garáže v budově Nádražní 684
- uzavření Smlouvy pro umístění solárního Parcel Boxu 

GlS na části pozemku parc. č. 753/2
- opravu (na pozemku parc. č. 2180/4) a  úpravu (na po-

zemku parc.č. 1619/44) chodníku pro pěší v úseku slepé 
ulice Kirilovova za křižovatkou k bytovkám

- pronájem části pozemků parc. č. 453/1, 453/4, 455/1 
a  pozemků 471, 468/2 za účelem umístění pouťových 
atrakcí a pro odstavení obytných přívěsů na rok 2026

- poskytnutí neinvestiční dotace organizaci Myslivecký 
spolek hUBERT Vratimov, z.s.

- přijetí nenávratného finančního příspěvku na financo-
vání projektu „Spoločne a  online v  česko-slovenskom 
pohraničí“ v rámci programu Interreg Slovensko – Česko 
2021-2027

 Rada města dále projednala:
- zrušení usnesení č. 7a/60RM/2024 ze dne 4.12.2024, č. 

5a/64RM/2025 ze dne 12.2.2025 a  č. 6a/64RM/2025 ze 
dne 12.2.2025 z důvodu, že nebyla provedena kolaudace 
prostor, do kterých se má Česká pošta s.p. přestěhovat

- zrušení usnesení č. 6/63RM/2025 ze dne 29.01.2025, pro-
nájem nebytových prostor v  Paskově na ulici Nádražní 
č.p. 2 – Návštěvnické centrum z důvodu nevydání kolau-
dačního rozhodnutí

- doporučila zastupitelstvu města přijetí věcného daru – 
materiálního vybavení pro JSDh Paskov od Statutárního 
města Frýdek-Místek v celkové hodnotě 271 064 Kč

- doporučila zastupitelstvu města rozhodnout o spoluprá-
ci s Agenturou rozvoje a propagace země Pszczynské na 
malém projektu v programu Interreg Česko-Polsko s ná-
zvem Etnoturistika na polsko-českém pomezí a podání 
žádosti o dotaci prostřednictvím Euroregionu Beskydy

- doporučila zastupitelstvu města rozhodnout o spoluprá-
ci s Agenturou rozvoje a propagace země Pszczynské na 
malém projektu v programu Interreg Česko-Polsko s ná-
zvem Umění a odpočinek a podat žádosti o dotaci pro-
střednictvím Euroregionu Beskydy

- doporučila zastupitelstvu města schválit partnerství 
s Agenturou rozvoje a propagace země Pszczynské pro 
malý projekt v  programu Interreg Česko-Polsko s  ná-
zvem Kouzlo starých časů a rozhodnout o podání žádosti 
o dotaci prostřednictvím Euroregionu Beskydy

Jolana Filipová, vztahy k veřejnosti
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Zpráva o činnosti FV města Paskov
Členové finančního výboru se mezi 
15. a 16. zasedáním městského zastu-
pitelstva sešili dne 30. ledna 2025. Na 
své schůzi se společně s členy kont-
rolního výboru zabývali kontrolou 
a vyúčtováním přidělených neinves-
tičních dotací organizacím a  spol-
kům za předchozí rok 2024. 

Z  36 kontrolovaných subjektů bylo 
letos 30 bez připomínky, jen zbylých 
6 bylo s  drobnou připomínkou. Ve 
většině případu chyběla pouze infor-
mace o  úhradě nákladů z  příspěvku 
města. Tímto se potvrdilo, že společ-
ná podzimní schůzka se spolky měla 
smysl, neboť upozornila, a  jak bylo 
i  při kontrole vidět, odstranila čas-
to opakující se chyby a  nedostatky 

v  předkládaném vyúčtování. Stejně 
jako vloni, budeme proto i v letošním 
roce takovéto setkaní se sportovními 
kluby a  spolky opět iniciovat a  na 
podzim svolávat.

Společně s členy kontrolního výboru 
a  ekonomického úseku města jsme 
systém na kontrolu a vyúčtování do-
taci drobně poupravili, a  to tak, aby 
byl pro všechny ještě snadnější a pře-
hlednější.  

Tímto bych rád všem zúčastněným, 
jak sportovním klubům, spolkům, 
tak členům jednotlivých výboru, za 
jejich práci ještě jednou poděkoval.

Za celý kolektiv finančního výboru 
 Petr Michálek

Školní diskotéka přilákala přes 200 návštěvníků
V pátek 14. března se Kulturní centrum Paskov proměnilo 
v  taneční parket, kde se uskutečnila diskotéka pro žáky 
základní školy. Akci uspořádal Spolek sdružení rodičů při 
ZŠ Paskov ve spolupráci s kulturní komisí obce, a to s vel-
kým úspěchem – na diskotéku dorazilo více než 200 dětí 
a dospělých.

Děti si mohly užít společný čas plný hudby, tance, zábavy 
a soutěží, a my věříme, že se jim akce líbila. Během veče-

ra bylo připraveno také občerstvení, které dodalo dětem 
potřebnou energii na další tanec a aktivity.

Velké poděkování patří Spolku sdružení rodičů při ZŠ Pas-
kov, kulturní komisi a všem dobrovolníkům, kteří pomoh-
li s organizací této skvělé akce. Bez vás by to nešlo!

Tereza Dosoudilová,  
referent kultury

Značení 
popelnic stále 
probíhá
Prosíme občany z  rodinných 
domů, aby i  nadále umožnili 
označení nádob na směsný ko-
munální odpad. Tato činnost je 
závislá na počasí, a  proto jsme 
nuceni období značení pro-
dloužit.

Připomínáme, že nárok na 
2 popelnice u rodinných domů 
vzniká tehdy, pokud je na čísle 
popisném hlášeno k  trvalému 
pobytu 5 a  více osob. Nadby-
tečné popelnice budou během 
značení odebírány.

Domácí kompostování
S přicházejícím jarem začíná mnohým z nás práce na zahradě. Načtením qr kódu získáte 
video o tom, jak předcházet vzniku odpadu a jak správně kompostovat. Pokud jste si 
žádali o kompostér, vyčkejte prosím. Na rozhodnutí o přidělení dotace si ještě pár týdnů 
musíme počkat. 

Sylvie Bělíková, referent odpadového hospodářství
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Paskovský Swap
Zimního swapu, který proběhl v ne-
děli 26.1.2025 v  prostorách Komu-
nitního centra Paskov, se zúčastnilo 
na dvě stě účastníků. Všichni se řídili 
pravidly swapu, kdy každý musel 
donést minimálně deset kousků 
oblečení či jiných věcí vhodných ke 
swapování. Drtivá většina účastní-
ků toho přinesla mnohem více. Šlo 
zejména o oblečení, ale lidé se zba-
vovali hraček, obuvi, knížek, her či 
domácích potřeb a  dekorací. Smys-
lem swapování je podpořit udržitel-
nost a prodloužit životní cyklus spo-
třebních věcí. To co nepoužívám já, 
tak může s  radostí používat někdo 
jiný. Profil účastníků byl rozmanitý. 
Od  maminek, které swapují přede-
vším oblečení a  vybavení, kterému 
jejich potomci už odrostli, tak znač-
ná část účastnic byly ženy středního 
věku, jež si přišly obnovit svůj šatník. 
Nejméně zastoupenou skupinou 
jsou muži. Stejně tak i oblečení pro 
muže bylo nejméně swapovanou 
kategorií. 

Jak uvedla pořadatelka swapu paní 
Marcela hrušková: „Naše akce je ne-
zisková a je pořádána skupinou dob-
rovolníků. Peníze, které jsou vybrány 
na vstup, slouží na uhrazení proná-
jmu prostor na swap a dále k nákupu 
vybavení, jako jsou věšáky, ramínka 
nebo pytle. Malá část je příspěvkem 
na pohonné hmoty, neboť je nutné 
veškeré vybavení a věci na místo ko-
nání dovézt a  odvézt. Po ukončení 
swapu je veškeré oblečení tříděno. 

To, které nese výrazné známky pou-
žívání, má fleky, dírky nebo je jinak 
poškozeno, tak končí v  popelnicích 
na textil. hezké kousky jsou schová-
ny a použijí se na dalším swapu.“

Během swapu měli účastníci mož-
nost se občerstvit přímo v sále výbor-
nou kávou, limonádou či drobným 
občerstvením, které zde dovezla po-
jízdná kavárna Metal café. 

Pokud vás mrzí, že jste lednový zimní 
swap propásli, tak nezoufejte. Další 
swap je naplánován na neděli 13. dub-
na 2025, bude opět v KcP a tentokrát 
i s partnerstvím Města Paskov.

láKá váS SwaPOvání? 
zDe jSOu PravIDla 
PaSKOvSKéhO SwaPu:
1. Do swapu patří věci v  takovém 

stavu, které byste si sami vybrali 
nebo darovali svým blízkým. Zni-
čené, rozbité a  nekompletní věci 
patří do kontejneru nebo popelni-
ce. Prosím nezatěžujte organizační 
tým tříděním nevyhovujících věcí. 
Jsme swap nikoli sběrný dvůr.

2. chcete-li se zúčastnit swapu, do-
neste minimálně 10 kusů:

• Oblečení – dámské, pánské, 
dětské – vše vyprané, nezni-
čené, bez děr a fleků.

• Spodní prádlo nepřijímáme, 
výjimkou je zcela nové originál-
ně zabalené nebo s visačkou.

• Boty – dámské, pánské, dětské. 
Bez děr a čisté! 

• Knihy všech žánrů, ale maxi-
mální počet 10 ks na osobu.

• Hračky a  plyšáci. Hry v  kom-
pletním stavu. Rozbité, flekaté 
a  špinavé věci patří na sběrný 
dvůr!

• Kosmetika, voňavky či krémy 
nesmí být po datu expirace!

• Domácí dekorace a drobný ná-
bytek.

• Náčiní a  nádobí do kuchyně, 
nářadí do dílny či na zahradu. 
Všechno to, co vám doma leží 
nevyužité, ale jiným by se moh-
lo hodit. 

3. Domů si můžete odnést vše, co 
unesete na jeden vstup. Mělo by 
to být ale úměrné tomu, co jste do 
swapu donesli.

4. Vstup je jednorázový. Pokud si 
chcete odnést věci do auta, musí-
te přinést do swapu dalších deset 
kousků a znovu zaplatit vstup.

Za tým pořadatelů swapu  
Magdalena Navrátilová

Smutná zpráva ze zámeckého parku
V  průběhu dendrologického prů-
zkumu dřevin v  zámeckém parku, 
prováděného aktuálně v  souvislosti 
s  připravovanou revitalizací celého 
parku, bylo zjištěno že naše krásné 
vejmutovky (Pinus strobus), rostoucí 
ve střední části parku poblíž vstupu 
z  ulice U  parku, jsou napadeny dře-
vokaznou houbou. Jedná se o houbu 
z  čeledi troudnatcovitých s  názvem 
hnědák Schweinitzův (Phaeolus 
schweinitzii). houba je bohužel pa-
togenní a  napadá zejména kořeny 
a bázi kmene. V následujícím období 
bude této situaci věnována zvýšená 

pozornost a  péče, aby s  námi byly 
tyto krásné stromy, tvořící jednu 
z  nejvýraznějších dominant střední 
části parku, ještě řadu let.

Richard Dvorník
(autor se podílí na správě městské 

zeleně a zámeckého parku)
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Znovuzapěstování korun sakur na ulici Vodárenské
Při průjezdu ulicí Vodárenskou se určitě ko-
cháte krásnou alejí sakur (Prunus serrulata), 
zejména v  době květu. Bohužel prováděná 
stavební činnosti se na stromech negativně 
projevila a bylo nutné provést ošetření kme-
nů a řez korun s cílem znovuobnovit jejich ku-
lovitý tvar. Tohoto náročného úkolu se zhostili 
profesionální arboristé Filip hruška s kolegou 
Martinem Jeseňákem. Odborná péče bude 
probíhat i v dalších letech, takže pokud je zde 
v budoucnu potkáte, určitě jim práci pochval-
te, ať nám alej opět vzkvétá. 

Richard Dvorník

Co bude s opuštěnou bytovkou?
Pokud se člověk podívá v  Google 
Maps na Paskov, zaujme ho při po-
hledu na park popisek „Opuštěná by-
tovka Černobyl“.  Je pravdou, že tento 
objekt není právě klenotem našeho 
města.

V srpnu minulého roku byla v Paskov-
ském kině prezentována studie „Ob-
nova Zámeckého parku v  Paskově“. 
S některými částmi studie lze obecně 
souhlasit. Například zvětšení vodních 
ploch je více než žádoucí. Nad jiný-
mi částmi je potřeba více diskutovat 
– navrhovaná kočárová cesta se mi 
zdá být zbytečně předimenzovaná 
a  osobně bych dal přednost nějaké 
přírodnější variantě lesní cesty, kde se 
pohodlně vyhnou dva kočárky anebo 
si tam mohou lidé zaběhat na přírod-
ním povrchu. Tato varianta by si patr-
ně vyžádala i méně kácení. co, ale ve 
studii zcela chybělo, byl právě plán co 
s bytovkou. Je to poněkud překvapi-
vé, protože ať už bude řešení jakéko-
liv, tak díky jejímu umístění v  centru 
ovlivní i park. V průběhu diskuse bylo 

zmíněno uspořádání ankety mezi ob-
čany na její další využití. Tato anketa 
je také zmíněna v  zápise zastupitel-
stva v záři 2024. Jelikož se nic nedělo, 
uveřejnil jsem v  listopadu anketu na 
FB stránkách Náš Paskov. V anketě se 
vyjádřilo téměř 200 lidí. Mezi varianty, 
které měly největší podporu se umís-
tily:
1 – Obnovení bytového domu
2 – Spolkový dům
3 – Zbourání
4 – Přesunutí městského úřadu

Pod anketou se rozproudila živá dis-
kuse účastníků, kteří na tento pro-
blém přinesli svůj pohled. Každá va-
rianta má svá pro a  proti. Tím, že se 
budova nachází uprostřed parku, jež 
podléhá ochraně přírody je manévro-
vací pole dosti zúžené. Další kompli-
kací jsou majetkové vztahy k okolním 
pozemkům. Obnova bytového domu 
je sice zmíněna ve strategickém plánu 
města (s  termínem realizace 2021-
2022), ale jeho užívání by bylo dost 
problematické už z důvodu provozní 
doby parku.  Demolice budovy je sice 
řešení, ale i ta nebude zadarmo.

nOvý MĚSTSKý ÚřaD

co kdybychom budovu nezbourali, 
ale použili ji pro sídlo městského úřa-
du? Otevírací doba úřadu nekoliduje 
s  otevírací dobou parku. Staticky je 
budova stále v dobrém stavu. Pokud 
by se provedla izolace pláště a fasáda 
by dostala přírodní vzhled například 
dřevěným obkladem, lépe by zapadla 
do parku. Pracovníci úřadu by dostali 

moderní prostory a město by ušetřilo 
za energie. Stávající budova úřadu by 
se mohla použit na přestavbu na star-
tovací byty pro mladé, kteří se chtějí 
osamostatnit, ale na vlastní bydlení 
nedosáhnou. Tento typ bydlení v Pas-
kově zoufale chybí a je jedním z důvo-
du vylidňování Paskova.

PrOč chyBí InFOrMace?

Vím, že se hovořilo o přesunutí úřadu 
do prostor zámku. Když jsem však usi-
loval o získání informací týkajících se 
záměrů s Paskovským zámkem, nedo-
stal jsem se k nim. I na zmíněné srp-
nové prezentaci nám bylo přislíbeno 
zveřejnění studie parku na stránkách 
města Paskov. Ani po půl roce tam 
není. V  paskovském zpravodaji o  ní 
byla jen stručná zpráva.

Z výsledku ankety je vidět, že občané 
mají o dění v Paskově zájem a rádi by 
ho ovlivnili. Snad i tento článek připo-
mene radním jejich sliby a přiměje je 
ke zveřejnění projektů rekonstrukce 
zámku a  revitalizace parku. Takovéto 
nesmyslné tajení vede jen ke speku-
lacím. Dále je třeba veřejnost zapojit 
do přípravy nového strategického 
plánu a ten také začít naplňovat, aby 
z něj opět nezbylo jen prázdné sloho-
vé cvičení. Doba se mění velice rychle 
a je na ní třeba reagovat i jinak než vý-
stavbou nových muzejních expozic.

Libor Chalupecký

Ilustrační obrázek: ChatGPT

Redakční poznámka:
Kvůli časové náročnosti bude odpověď 
na článek zveřejněna v  příštím čísle 
zpravodaje.
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Další přednášky v seniorském bydlení
V období od října do dubna, kdy ve 
společenské místnosti seniorského 
bydlení probíhá promítání vzdělá-
vacích filmů jako výukové formy pro 
studium v  rámci virtuální univerzity 
třetího věku, se uskutečňují také ob-
časné prezenční přednášky a besedy. 
Tradičně jsou plánované na čtvrtky 
od 16:00. Od poslední uzávěrky pas-
kovského zpravodaje se uskutečnily 
hned tři. 

První z nich se konala 23. ledna a vě-
novala se problematice Genealogie, 
tedy zkoumání rodových kořenů. 
Problematiku prezentovali z  pohle-
du historika Tomáš Řeha a z pohledu 
laického uživatele informaci o svých 
předcích Miroslav Lysek. Zúčastnilo 
se ji 16 zájemců, kteří neváhali pre-
zentujícím klást dotazy a  doplňovat 
je o své poznatky a zkušenosti. hned 
o týden později 30. ledna zavítal do 
Paskova host z Prahy, bývalý redaktor 
České televize v Polsku a Rusku Miro-
slav Karas, který poutavě vyprávěl 
o své práci a zážitcích. Výrazná osob-
nost známá i z televizních obrazovek 
tentokrát přilákala 68 účastníků, a to 
nejen z Paskova ale i z okolních obcí, 
včetně Frýdku-Místku. 

Obdobný zájem, který naplnil spo-
lečenskou místnost seniorského by-
dlení v  počtu 50 osob, se opakoval 
i  27. února. Tentokrát k  nám zavítal 
už podruhé Zdeněk Lyčka. Na svou 
přednášku z  listopadu 2024 věno-
vanou hlavně jeho působení v  roli 
velvyslance České republiky na am-
basádě v  Dánsku tentokrát navázal 
vzpomínkami na výpravu po sto-
pách československých legionářů 

bojujících dálném ruském východě 
ke konci 1. světové války, a to včetně 
zimního přechodu zamrzlého jezera 
Bajkal.

Zdá se, že si tyto akce získaly v kultur-
ním dění Paskova své místo i určitou 
stálou skupinu zájemců, a  proto lze 
s nimi počítat i do budoucna. 

Miroslav Lysek,  
organizátor

Virtuální univerzita pokračuje letním semestrem 24/25
Počátkem února 2025 se vrátili stu-
denti virtuální univerzity třetího věku 
(VU3V) opět do pomyslných školních 
lavic. Tentokrát, tj. v  letním semest-
ru školního roku 2024/2025, je čeká 
šest setkání s  přednáškami na téma 
„cestování – co jste možná nevěděli“. 
Účastnit se jich bude 19 seniorů, což 
je zatím největší počet za celou dobu 
trvání VU3V v Paskově.

Pro některé z účastníků je to už de-
vátý cyklus těchto přednášek. Do-
dejme, že při druhém setkání právě 
probíhajícího semestru opět došlo 
k  slavnostnímu předání pamětních 
listů za absolvování semestru před-
cházejícího a v jednom případě také 
k  předání osvědčení o  absolutoriu 
za úspěšné ukončení šesti semestrů, 
které má charakter diplomu udělo-
vaného při slavnostních promocích. 
Ke třinácti studentům, kteří absolu-

toria dosáhli již na jaře 2024 se tak 
nyní přidala další absolventka.

Kurzy probíhají ve společenské míst-
nosti seniorského bydlení, případně 

v  náhradních vyhovujících prosto-
rách, kterými je školící místnost nové 
hasičské zbrojnice.

Miroslav Lysek, organizátor VU3V
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Dílny s tatínky
V úterý 14.1.2025 jsme se ve třídě Kr-
teček sešli s  dvěma tatínky panem 
Gáborem a panem Kudlejem, kteří si 
pro děti připravili materiál na zhoto-
vení krmítek. Děti si mohly vyzkoušet 
skládání, práce se šroubovákem a pil-
kou. 

Výsledkem byla dvě krásná krmítka. 
Jedno chceme umístit do Zámecké-
ho parku a druhé jsme věnovali Staci-
onáři pro seniory v Paskově. Krmítka 
budeme pravidelně doplňovat po 
celou zimu.

učitelky Řehová, Marynčáková,  
třída Krteček

Malí zahradníci v mateřské škole
Jaro už se pomaloučku probouzí, 
a i ty nejmenší dvouleté děti z cipís-
ka se aktivně účastní zahradničení na 
naší nádherné EKO zahradě. cibule 

sazečka už je také ve vyvýšených zá-
honech a my se teď s dětmi budeme 
těšit a  pozorovat, jak za několik dní 
vykouknou ze země cibulek zelené 
cibulové natě, které pak následně 
budou děti pozorovat jak rostou a po 
té si budeme povídat, jak můžeme 
náš jídelníček zpestřit a dochutit prá-
vě touto úžasnou potravinou – cibul-
kou. Sázení a zalévání děti velmi baví, 
proto se v březnovém teplém počasí 
věnujeme vysévání bylinek či semí-
nek paprik, mrkve nebo rajčátek, 
jejichž sazeničky se pak budou děti 
učit přepichovat do našeho nového 
skleníku.

Už se na to všichni moc těšíme a dě-
kujeme všem rodičům za přinesená 
semínka a sazeničky.

Jste skvělí partneři na cestě při vzdě-
lávání Vašich ratolestí. Moc děkujeme!

Jarmila Petrošová,  
ředitelka

Učitelky z mateřské školy se stále vzdělávají
v  MĚSícI leDnu-ÚnOru 2025 
PrOBĚh PrOjeKT MaP Iv S  ná-
zveM „KuPřeDu III“.

cílem toho projektu bylo podívat se 
do okolních mateřských škol na to, 
jak jsou vybaveny didaktickým ma-
teriálem, pomůckami a jaká je kvalita 
vzdělávacího prostředí pro předškol-
ní děti.

I u nás, v mateřské škole v Paskově se 
ve třech termínech sešlo mnoho ře-
ditelů a učitelů jak z veřejných mateř-
ských škol, tak ze soukromých.

A  jaký je náš dojem a  závěr z  toho-
to projektu? Jsme mateřská škola 
s  perfektním vybavením tříd, vnitř-
ního prostředí a  záviděníhodným 
prostředím zahrady, která na první 
pohled ukazuje, že naší vizí je soulad 
s přírodou a její ochrana. Během ce-
lého projektu se všechny naše paní 
učitelky zapojily a  navštěvovaly ma-
teřské školy ve Frýdku-Místku a blíz-
kého okolí (např. lučina). I  my jsme 
v  ostatních mateřských školách na-
čerpali inspiraci, kterou se budeme 

snažit v následujícím období přenést 
i k nám, ale hřeje nás všechny u srdce 
a  jsme hrdi na naši Mateřskou školu 
v Paskově za to, jak pestré a podnět-
né prostřední nabízí našim dětem 
právě naše Mateřská škola.

Velmi děkujeme zřizovateli mateřské 
školy, městu Paskov, který do před-
školního vzdělávání našich dětí po-
skytuje každým rokem dostatečný 
rozpočet.

Jarmila Petrošová,  
ředitelka
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Ekoschůzka
 � Přivítání, představení programu 

na ekoschůzku 

 � Seznámení s naplánovanými čin-
nostmi na myšlenkové mapě 

• Děti vytvoří znak třídy a šipko-
vač

• Děti vyrobí cedule k rostlinám
• Děti vyrobí krmítko pro ptáčky
• Děti vyrobí pítka pro ptáčky
• Děti vysadí rostliny do sklení-

ku 
• Paní učitelky spolu s  dětmi 

určí službu na zalévání rostlin 
• Děti vytvoří naučnou stezku 

s rostlinami
• Děti budou seznámeny s dru-

hy přírodních materiálů 

Dne 25.2.225 se konala další schůz-
ka Ekotýmu v  MŠ Paskov. Děti, ro-
diče a  paní učitelky se společně 
sešly, aby společně vytvořily plán 
činností vyplývající z  předcháze-
jící analýzy, kterou jsme prováděli 
na podzim loňského roku. Děti ze 
všech tříd jsou také zapojeni do 
těchto činností a  úkolem rodičů 
a  dětí z  Ekotýmu je zkontrolovat, 
zdali cíle byly splněny. 

Činnosti jsou z zaměřeny na prostře-
dí školní zahrady jako je například 
vyrobit cedule s popisy rostlin, které 
se nacházejí v areálů školní zahrady. 
Dále vytvořit naučnou stezku skrze 
školní zahradu v  MŠ. Děti budou 

také pěstovat zeleninu v  novém 
skleníku umístěný na zahradě před 
třídou cipísek. Ve spolupráci s rodiči 
dětí již nyní na jednotlivých třídách 
předpěstovávají ze semínek sazeni-
ce, které posléze budou vysázeny 
do školního skleníku. Děti se takto 
seznámí s  procesem, jak si vypěs-
tovat svou vlastní zeleninu a  celý 
tento proces mohu sledovat každý 
den v MŠ. 

Děkujeme za spolupráci zručným 
tatínkům ze třídy Krteček, kteří 
vytvořili krmítka pro ptáčky, tedy 
jeden z dalších naplánovaných čin-
ností, děti budou také vyrábět pítka 
pro ptáčky. 

Děti se také budou učit pečovat 
o rostliny umístěny ve školní budo-
vě. Na každé třídě bude paní uči-
telkou určená služba, která bude 
pravidelně pečovat o  rostliny. Děti 
budou také vyrábět znak své třídy 
z  keramiky, tento znak bude umís-
těn na chodbě nad dveřmi každé 
třídy. V  neposlední řadě bude na 
školní zahradě umístěný rozcestník.

Těšíme se na realizaci, která bude 
probíhat v  následujícím měsíci 
a také na konečný výsledek. Děkuje-
me paní učitelkám z Ekotýmu a MŠ 
za to, že dětem s nadšením vytvářejí 
podnětné prostředí. 

Olga Golasová,  
koordinátorka EVVO, MŠ Paskov

Poděkování
Poděkování panu lukášovi Neu-
hyblovi za několik pytlů hoblin, 
které poskytl do naší mateřské 
školy nejen pro křepelky, ale i pro 
drobné zvířectvo, které chováme 
v  naší mš v  rámci enviromentální 
výchovy v  programu Začít spolu, 
kde vedeme děti nejen  k  tomu, 
aby se dokázaly postarat o  zví-
řátka v  naší mateřské škole, ale 
i  k  citlivému přístupu ke všem ži-
vému. Děti si na školní zahradě ve 
výběhu pro křepelky během po-
bytu venku s paní učitelkou sbírají 
křepelčí vajíčka, která si následně 
tepelně zpracují a  konzumují na 
různé způsoby. Jsme velmi rádi za 
dar v podobě podestýlky pro naše 
zvířata, protože abychom je udr-
žovali v  čistotě tak jak si zaslouží, 
tak jí potřebujeme opravdu mno-
ho, děkujeme za spolupráci nejen 
s rodiči ale i s veřejností. 

Za Mš Paskov Lucie Kreclová

Ve třídě Ferda Mravenec mají nového mazlíčka
Děti ve třídě Ferda Mravenec 
z  mateřské školy Paskov mají no-
vého kamaráda a  mazlíčka. Díky 
laskavosti jednoho z  rodičů k  dě-
tem přibyl v měsíci březnu rozto-
milý džungarský křeček, který se 
stal jejich třídním maskotem. Děti 
mu společně vybraly jméno Ferda 
a  připravily mu krásné bydlení se 
spoustou hraček k dovádění. Ten-
to malý a  přátelský tvor si rychle 
získal srdce všech dětí. Společně 
se učí, jak se o něj správně starat – 
dávají mu jídlo, sledují jeho zvyky 
a učí se mu poskytovat klid a bez-

pečí. Křeček tak nejen obohatil 
jejich každodenní školkové chví-
le, ale také jim pomáhá rozvíjet 
cit pro zodpovědnost, trpělivost 
a empatii k živým tvorům.

Velké poděkování dětí a  celého 
kolektivu Mateřské školy Paskov 
patří mamince Klárky Čížové ze tří-
dy Ferda Mravenec, která tohoto 
nového člena třídy dětem věnova-
la. Její štědrost přinesla mezi děti 
nejen radost ale i  cennou zkuše-
nost. 

p. uč. Renáta Senftová

ŠKOly
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Mistrovství školek Slezské brány
Ať je teplo, nebo zima,
cvičení je vždycky prima.
My jsme děti z Paskova,
užijem si to znova.

13.3.2025 se naše Mateřská škola zú-
častnila 7. ročníku Mistrovství školek 
Slezské brány v  Raškovicích. celkem 
soutěžilo 11 mateřských škol z  Pas-
kova, Václavovic, Žabně, Sviadnova, 
Raškovic, Vyšních lhot, Pražma, Vra-
timova, Dobratic, Sedlišť a  Nošovic. 
Děti si s velkým nadšením a odhod-
láním vyzkoušely 14 sportovních 
disciplín jako je slalom mezi kužely, 
štafetu, trakaře, hod na cíl, přesko-

ky přes lavičku, vytrvalostní běh, 
poskoky snožmo s  míčem... Tyto 
disciplíny byly přichystány tak, aby 
podporovaly celkový tělesný rozvoj 
dětí, a také spolupráci v týmu, jelikož 
se nejednalo o  individuální výkony, 
ale o  výsledky celého týmu, děti si 
společným povzbuzováním upevni-
ly vzájemné společenské vazby. Po 
náročném sportovním vyžití čekalo 
na děti občerstvení – párek v rohlíku, 
pitíčko a oplatek. 

Po krátké přestávce následovalo vy-
hodnocení výsledků. Bylo velkým 
překvapením, že se náš tým umístil 
na krásném čtvrtém místě. Děti si od-

vážely nejen krásné medaile, pohár 
za čtvrté místo, ale hlavně mnoho 
krásných společných zážitků. Tímto 
děkujeme organizátorům akce za 
skvělou přípravu a těšíme se na další 
ročník. 

Za MŠ Paskov Zdeňka Mičlová

My se práce nebojíme
Dne 4. 3. 2025 byla v mateřské škole 
odstávka elektrického proudu a z to-
hoto důvodu si spousta rodičů ne-
chala své děti doma. V provozu byly 
pouze dvě třídy a mnoho rodičů urči-
tě myslí, že si v tento den zaměstnan-
ci užívali buď dovolené nebo si na 
svých třídách doháněli nikdy nekon-
čící resty. My jsme ale využili tohoto 
neočekávaného volna úplně jinak. 

Sotva se rozednělo tak jsme se po-
řádně teple oděné vydaly na školní 
zahradu, kde se nám začíná klubat 
jaro a  počasí po větrné zimě zane-

chalo na zahradě spoušť. Všichni za-
městnanci vyfasovali od paní škol-
nice rukavice a  pustili jsme se do 
úklidu zahrady, kde jsme prve hod-
ně dlouho jenom vyhrabávali šišky, 
borovicové jehlice a  napadané vě-
tičky, poté jsme se pustili do stříhání 
keřů a zametání hřiště. Zanedlouho 
nám začalo být opravdu horko, a to 
nejen sluníčkem, které krásně zača-
lo hřát, ale i vykonanou prací, která 
byla opravdu náročná, ale výsledek 
stál za to, zahrada je krásně uklizená 
a my se zase můžeme venku už pou-
ze krásně věnovat dětem. Za třídu Křemílek Lucie Kreclová

Další pracovní víkend v naší mateřské škole
(pokračujeme na stavbě SKLENÍKU)

Dne 8.3.2025 se opět sešla skupina našich skvělých tatínků 
pod taktovkou pana Seyfrieda, tatínka naší Sofinky ze třídy 
Krteček. Pokračovalo se na další práci při stavbě skleníku 
na naší školní zahradě. Děti už klíčí semínka na třídách 
a my se moc těšíme, až  je budeme moci zasadit do naše-
ho vysněného skleníku. Tatínci udělali kus práce. Pracovali 
v sobotu i neděli a dokončili vsazování polykarbonátů do 
hliníkových dílů skleníku. Sešly se i maminky s dětmi a za 
krásného slunečného počasí jsme si užili tento nádher-
ný pracovní víkend se skvělým výsledkem. Posuďte sami, 
nebo se k  nám přijďte podívat na den otevřených dveří, 
který se koná 29.4.2025 v době 8:00 – 11:00 hod.

celé skupině tatínků velmi děkujeme za jejich ochotu 
a čas věnovaný víkendové práci. Velmi si vážíme Vaší spo-
lupráce!!!

Jarmila Petrošová, ředitelka

ŠKOly
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Do hmyzí říše ve třídě mateřské školy
Do hmyzí říše motýlů nás na konci 
ledna pozvala do školní družiny paní 
vychovatelka Michálková. My i  děti 
ze všech tříd naší mateřské školy 
jsme byli velice zvědaví, co v  druži-
ně uvidíme.  Pod záclonou na para-
petu se třepotala křídla motýlů. Paní 
Michálková nám sdělila, že se jedná 
o nočního motýla Martináče hedváb-
ného a dovolila dětem, aby si motýly 
vzaly na ruce a  jemně je pohladily. 
Vysvětlila i  to, jak se motýli narodili 
a  jak se o  ně musela starat. Nabídla 
dětem, že si můžou odnést vajíčka 
motýlů do školky a zkusit, jestli se jim 
také podaří z nich vylíhnout motýly.

Do školky jsme si tedy donesli něko-
lik desítek malých vajíček. A  začalo 
starání se o  ně. Zpočátku se vajíčka 
jen každý den navlhčila a zakryla fólií, 
aby měla potřebné podmínky. Když 
se z nich ale vyklubaly malé housen-

ky, které spíš připomínaly červíky, 
začal „boj“ o získání potravy pro ně. 
housenky totiž nejedí hned tak něco. 
Moc rády si pochutnávají na zele-
ných listech prunusu, nebo ptačího 
zobu. Jenže ouha, v únoru je většina 
keřů bez listů. Bylo tedy nutné najít 
neopadavý ptačí zob. Paní Michál-
ková nám dala tip, kam chodila ona 
a tak se u jednoho rodinného domu 
u živého plotu v Paskově střídala tří-
da za třídou a ostříhávala trčící větve 
pro svoje housenčí miláčky. Tímto 
moc děkujeme majitelům, kteří mož-
ná ani neví, že díky nim se nám po-
dařilo housenky dovést až do stádia 
kukly. A jednoduchá cesta to rozhod-
ně nebyla, housenkám se zvětšující 
se velikostí rostla i chuť k jídlu, takže 
u živého plotu se začaly střídat i paní 
učitelky, které před svojí pracovní 
dobou také oždibovaly zelené vět-
vičky, aby byly housenky spokojené. 

Teď už jenom čekáme, až nám z kuk-
ly vykoukne první motýl. Držte nám, 
prosím palce.

Olga Golasová tř. Rákosníček

Ekoškola a třetí schůzka Ekotýmu
Třetí schůzka Ekotýmu se odehrála 
před Eko nástěnkou. Děti z  malého 
ekotýmu připravily obrázky k jednot-
livým krokům Ekoškoly. Postavičky 

Ekotýmu se členům moc líbily, a tak 
jsme se pustily do dalších kroků. Ana-
lýzu provedli rodiče s  dětmi a  děti 
z malého ekotýmu. S výsledky nás se-

známili už na předchozí schůzce, kde 
jsme i naplánovali, na čem je potřeba 
zapracovat – posílit slabou stránku. 
Analýzu jsme znázornili fotkami pla-
kátků, které vypracovaly děti s rodiči 
a děti s p. učitelkami. Dalším krokem 
je plánování, i to děti znázornily ob-
rázky. Analýzu a  plán jsme propojili 
provázky pro lepší představu co nás 
ke konkrétnímu plánu vedlo. Na ná-
stěnce dále přibyly fotografie ze tříd 
a  vzdělávání dětí v  environmentální 
oblasti. Zopakovali jsme si, co patří 
do našeho Ekokodexu a nezapomně-
li jsme ani na to, kde se o nás Ekotýmu 
a Ekoškole může dozvědět veřejnost.

To ale nebylo zdaleka všechno. To 
jestli plány plníme, by měl někdo 
kontrolovat, a tak jsme si v týmu roz-
dali kontrolu jednotlivých úkolů.  Aby 
nikdo nezapomněl, jaký úkol má, pod 
obrázek plánu jsme dali jeho figurku. 
Nutno ale dodat, že některé napláno-
vané cíle už jsou splněny a na plnění 
dalších se se členy ekotýmu a ostat-
ními dětmi v MŠ moc těšíme.

Olga Golasová,  
tř. Rákosníček

ŠKOly
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Zápis dětí do mateřské školy Paskov
se koná dne 5. května 2025 v době od 8.00 do 16:00 
hodin v  MŠ Paskov, Místecká 758. Žádost k  přijetí 
dítěte k předškolnímu vzdělávání podejte prostřed-
nictvím elektronického předzápisu. Ten bude ote-
vřen od 1. 4. 2025 do 2. 5. 2025 společně s rezervač-
ním systémem, kde si zvolíte čas příchodu k zápisu 
do MŠ. Údaje z  této žádosti jsou ihned odeslány 
do účtu MŠ. Na Vás je pouze si vyplněnou žádost 
vytisknout a navštívit s ní dětského lékaře ohledně 
potvrzení o očkování. Poté už bude zbývat posled-
ní krok, dostavit se v den řádného zápisu společně 
s dítětem dle rezervačního systému do MŠ.

K záPISu PřIneSTe:
•  vyplněnou a vytištěnou žádost potvrzenou dět-

ským lékařem

•  občanský průkaz žadatele (tj. zákonného zástupce)

•  kopii rodného listu.

Odkaz na elektronický předzápis, jehož součásti je 
rezervační systém najdete na webových stránkách 
školy: www.mspaskov.cz

V  případě, že nemáte možnost využít elektronický 
předzápis, kontaktujte ředitelku MŠ. Mob. 776 240 111.

Mgr. Jarmila Petrošová, ředitelka MŠ

ŠKOly

 

ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY  PASKOV 

se koná dne 5. května 2025 v době od 8.00 do 16:00 hodin v MŠ Paskov, Místecká 758.  

Žádost k přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání podejte prostřednictvím elektronického předzápisu. Ten 
bude otevřen od 1. 4. 2025 do 2. 5. 2025 společně s rezervačním systémem, kde si zvolíte čas příchodu k 
zápisu do MŠ. Údaje z této žádosti jsou ihned odeslány do účtu MŠ. Na Vás je pouze si vyplněnou žádost 
vytisknout a navštívit s ní dětského lékaře ohledně potvrzení o očkování. Poté už bude zbývat poslední 
krok, dostavit se v den řádného zápisu společně s dítětem dle rezervačního systému do MŠ. 

 K zápisu přineste: 

 • vyplněnou a vytištěnou žádost potvrzenou dětským lékařem  

• občanský průkaz žadatele (tj. zákonného zástupce)  

• kopii rodného listu.  

Odkaz na elektronický předzápis, jehož součásti je rezervační systém najdete na webových stránkách školy: 

www.mspaskov.cz 
V případě, že nemáte možnost využít elektronický předzápis, kontaktujte ředitelku MŠ. Mob. 776 240 111. 

                                                                                                                       Mgr.  Jarmila Petrošová,  ředitelka MŠ 

Zápis do Základní umělecké školy
Základní umělecká škola Vratimov, pobočka v  Paskově 
vyhlašuje zápis pro zájemce o studium – především pro 
děti od 6 let, tedy budoucí prvňáky, ale samozřejmě i pro 
ostatní školáky a  středoškoláky. Přihlášky je možno po-
dávat již od dubna osobně na sekretariátu ZUŠ, případně 
také emailem na adresu: info@zus.paskov.cz. Uzávěrka 
přihlášek bude v pátek 13. června 2025. Přihlášku si mů-
žete stáhnout zde: https://www.zusvratimov.cz/doku-
menty.

Ve výtvarném oboru se naši žáci v  průběhu studia se-
tkají se všemi tradičními i moderními technikami kresby 
a malby, součástí výuky je rovněž prostorová a objektová 
tvorba.

V hudebním oboru mohou žáci studovat již tradičně hru 
na všechny smyčcové a dechové nástroje, bicí, cimbál, ky-
taru a basovou kytaru. Zpěváci mohou studovat klasický 
i moderní zpěv. 

Ve školním roce 2025/26 bude bohužel z důvodu přepl-
něnosti oboru „hra na klavír“ opět omezena možnost při-
jetí nových žáků pro tento obor. 

Výuka na ZUŠ Vratimov, pobočce v Paskově je zaměřena 
především na hru v  souborech a  orchestrech a  častou 
prezentaci školy na veřejnosti formou koncertů. cílem 
naší práce je zapojit většinu dětí do společného hraní 

a  účinkování. Ve škole působí řada hudebních souborů 
s  bohatým repertoárem, které se pravidelně zúčastňují 
soutěží, koncertů, prázdninových soustředění a zájezdů 
v tuzemsku i zahraničí:

•  Smyčcový orchestr – především pro studenty hry na 
smyčcové nástroje

•  Dechový orchestr – pro studenty hry na dechové a bicí 
nástroje

•  Big band – soubor pro starší a hudebně vyspělejší žáky 
především dechového oddělení

•  Pěvecký sbor – pro všechny zpěváky klasické i popu-
lární hudby

•  Cimbálová muzika – jako jedna z mála ZUŠ nabízíme 
výuku hry na cimbál a kontrabas

housle i  ostatní smyčcové a  některé dechové nástroje 
můžeme v omezené míře zapůjčit žákům domů! Vyučo-
vání v  novém školním roce zahájíme v  pondělí 1.  září 
2025. Pro více informací nás neváhejte kontaktovat osob-
ně, tel. 736687092 – vedoucí pobočky v  Paskově – ha-
vránková Zlatuše.

Těšíme se na vás v naší ZUŠ!

David Schreiber, ředitel ZUŠ Vratimov
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Lyžařský výcvikový kurz ZŠ Paskov 
lyžařský výcvik se v  tomto školním 
roce konal od pondělí 24. do pátku 
28. února 2025 v Andělské hoře v Je-
seníkách.

Každoročně je nejdůležitějším bo-
dem našeho lyžařského výcviku sníh 
a počasí. letošní zima mi nepřišla pří-
liš teplá, docela i mrzlo, určitě ale bylo 
málo srážek. Naštěstí existuje umělé 
zasněžování, takže sněhu bylo na 
sjezdovce v Andělské hoře ještě stále 
dost a první dva dny našeho pobytu 
to vydrželo. Podmínky pro lyžová-
ní se však zhoršovaly, proto jsme na 

středu a čtvrtek naplánovali lyžování 
na Pradědu. chtěli jsme dětem ukázat 
pořádnou zimu a opravdový přírodní 
sníh. Ve středu byla mlha, ale čtvrtek 
byl nádherný. Všem se horské lyžo-
vání moc líbilo. Kromě počasí nám 
mohly naše plány zkřížit i  nemoci, 
naštěstí až na pár lehkých nachlazení 
jsme týden přežili ve zdraví.

Ubytováni jsme byli opět v hotelu An-
děl, kde jsme už po několikáté a velmi 
spokojeni. Zaměstnanci hotelu nám 
vychází ve všem vstříc a můžeme říci, 
že se tam máme skvěle. Během týdne 

byl dopolední a  odpolední lyžařský 
výcvik přerušen pouze obědem. Na 
každý večer byla připravena nějaká 
přednáška, např. z  historie lyžová-
ní, o nebezpečí hor, o první pomoci, 
o  pravidlech lyžování a  lyžařských 
disciplínách. Po přednášce obvykle 
proběhne společenský program, kte-
rý si jednotlivé třídy připravují samy. 
Pravidlem jsou již tradičně ve čtvrtek 
závody ve slalomu, za který ti nejlepší 
dostanou medaili a sladkou odměnu, 
letos však musely být kvůli špatným 
sněhovým podmínkám závody zruše-
ny. Poslední večer už je také zvykem 
karneval, kde nejpovedenější masky 
dostávají sladkost. Odměny jsou i za 
udržování pořádku na pokojích.

Poslední společnou aktivitou byla 
procházka po okolí, po níž už násle-
dovala cesta domů. Myslím si, že vše 
proběhlo podle plánu a věřím, že byli 
všichni s  lyžařským výcvikem spoko-
jeni.

Martin Biolek  
– vedoucí lyžařského výcviku
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Badatelská výuka dějepisu 
Žáci osmých ročníků uzavřeli po-
loletí netradičně. S  velkou radostí 
jsme u nás přivítali kurátory/lektory 
z národního památníku II. světo-
vé války v  hrabyni. Připraven byl 
program badatelské výuky dějepi-
su, zaměřený na druhoválečné dě-
jiny.

Druhá světová válka poznamenala 
osudy mnoha lidí, zejména těch, kte-
ří v ní museli bojovat. Mnozí z nich si 
ani nemohli vybrat, na které straně 
budou bojovat, a přesto se souhrou 
dějinných událostí ocitli na obou 
stranách fronty. Edukační program 
byl zaměřen na pátrání po osudech 
jednoho vojáka. Bádání žáků spo-
čívalo v  odhalování osudu člověka, 
který se narodil v roce 1924 na hlu-
čínsku, chodil tam do české školy, 
po záboru hlučínska (1938) musel 
narukovat v  roce 1942 do wehrma-
chtu, ocitl se na frontě v Sovětském 
svazu a Francii, v roce 1944 byl zajat 
a vstoupil do Československé samo-
statné obrněné brigády, zúčastnil se 

obléhání přístavu Dunkerque a svou 
válečnou anabázi zakončil v  roce 
1945 na demarkační čáře v  západ-
ních Čechách.

Žáci pomocí hmotných pramenů 
a  archiválií rekonstruovali životní 
osud a  útrapy tohoto vojáka. Pře-
kvapivým zvratem bylo zjištění, že 
se jednalo o dědečka jednoho z pří-

tomných lektorů. Mohli jsme tak 
vnímat téma druhé světové války 
v  osobním kontextu a  uvědomit si, 
že se nejedná jen o zkazky z učebnic 
dějepisu, ale o  živou historii, která 
byla a  je formující silou naší kolek-
tivní paměti.

Tereza Střelcová

Hodiny moderní chemie v ZŠ
Projekt popularizace chemie a  mo-
derních chemických oborů je urče-
ný žákům a  studentům základních 
a  středních škol. Zástupci VŠCHT 
Praha objasňují nejnovější trendy 
v  chemii a  především ukazují prak-
tické aplikace chemie. hodiny jsou 
interaktivní, probíhají formou dialo-
gu s  množstvím pokusů, které jsou 
v průběhu programu předvedeny. 

Projekt má několik volitelných scéná-
řů. Jeden z nich – Úvod do chemie – 
byl během projektového dopoledne 
21.1.2025 realizován v 8. a 9. ročníku 
Základní školy v Paskově, pro každou 
osmou třídu jedna hodina a  pro ka-
ždou devátou třídu v  rozsahu dvou 
vyučovacích hodin. Program pre-
zentovaný studentkami analytické 
a forenzní chemie VŠchT se u našich 
žáků setkal s  velkým ohlasem a  ve 
školním roce 2025/2026 jsou v plánu 
další podobné programy.

Cyril Vráblík

Asi nejvíce žáky zaujal suchý led a obří 
nádoba s  tekutým dusíkem. K  vidění 
bylo například zbarvování plamene 
hořícího etanolu pomocí kovů nebo 
práce se suchým ledem. Pozorovali 
jsme, co dokáže kapalný dusík udělat 
s gumovou hadičkou či s listem poko-

jové květiny, a mnoho dalšího. Sezná-
mili se se složením střelného prachu 
a  s  tím, jak fungují ohňostroje. Za to, 
že vydrželi být pozorní, žáci na závěr 
ochutnali zmrzlinu vyrobenou pomo-
cí tekutého dusíku.  

Kateřina Lusková

ŠKOly
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Celoškolní projekt „Lakomá Barka“ 
k výročí 120 let od narození Jana Wericha
V pátek 7. února jsme na naší základ-
ní škole oslavili významné výročí 
120  let od narození slavného české-
ho spisovatele a herce Jana wericha. 
Při této příležitosti jsme uspořádali 
celoškolní projekt zaměřený na jeho 
pohádku „lakomá Barka“.

Do projektu se zapojili žáci 1., 2., 
8. a 9. tříd, kteří byli rozděleni do smí-
šených skupin. Společně pracovali 
s textem, skládali lexikon a namluvili 
část textu, který se na závěr spojil do 
jednoho celku. Tento projekt nejenže 
splnil didaktické cíle, ale také posílil 
vazby mezi staršími a mladšími žáky.

Děkujeme všem zúčastněným za je-
jich úsilí a nadšení, které do projektu 
vložili, a  těšíme se na další společné 
inspirativní aktivity. Lucie Butkovová

Zeměpisné soutěže a akce
ŠKOlní KOlO zeMĚPISné 
OlyMPIáDy
Na začátku ledna proběhla na 
naší škole zeměpisná olympiáda. 
Byly vyhlášeny tři kategorie: pro 
6. roč., 7.  roč. a  společná katego-
rie 8. a  9.  tříd. celkem se zúčastni-
lo 26  žáků. Nejlepšího výsledku ze 
šestých tříd dosáhli dva žáci – nelly 
Mitsopoulu a  josef Krejčí získa-
li 8  bodů z  20  možných. Mezi žáky 
sedmých tříd měla nejlepší výsledek 
žákyně 7. A – agáta Petrošová, vy-
plnila test na 23 bodů z 25 možných. 
Další v  pořadí byla Julie Ertlová ze 
7.  B  s  22  body. V  nejstarší katego-
rii byla nejlepší Klára jaroschová 
z 9. A se ziskem 20 bodů z 25 mož-
ných. Výborný výsledek se podařil 
i  dvěma osmákům – Alexi Mazáni-
kovi a  antonínu Kunátovi, získali 

shodně 19 bodů. Vítězům moc gra-
tuluji k  velmi pěkným zeměpisným 
znalostem a děkuji všem za účast.

SeTKání S ceSTOvaTelKOu
Zájem o  poznávání cizích zemí se 
u našich žáků snažíme podpořit také 
mimoškolními akcemi, například be-
sedami a  setkáním se zajímavými 
osobnostmi. Ve středu 12.  února 
2025 navštívili žáci 8. ročníků cesto-
vatelskou přednášku paní Romany 
hermanové na téma Národní parky 
– západ USA. Akce se konala v kině 

ve Vratimově. Viděli jsme mnoho 
zajímavých fotografií nekonečných 
výhledů přírodních krajin, Grand ca-
nyonu, NP Yosemite, Brice canyon 
a NP Zion.  Cestovatelka povyprávě-
la také o  životě ve velkých americ-
kých městech – las Vegas, los An-
geles, San Francisco, kde se historie 
prolíná s moderní kulturou a neono-
vá světla nikdy nezhasínají. Pro mne 
byla přednáška ohromným zážitkem 
a myslím si, že tomu tak bylo i u na-
šich žáků.

Martin Biolek

ŠKOly
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Kulturní a společenské akce / Sport

6.4. 8:30 Paskovská devítka
Zámecký park

10.4. 14:00 Zápis do 1. tříd
ZŠ Paskov

10.4. 16:00
Přednáška a beseda Jana Bechera „Po stopách pradědečka 
za Velké války
Společenská místnosti seniorského bydlení

12. 4. 9:30 Velikonoční jarmark
Zámek

15. 4. 10:00
Kino jinak: Film z 35 mm pásu na vlastní oči
Ráno mezi zvířátky (Pásmo pohádek pro MŠ a veřejnost), kino
Unikátní projekce z 35mm kopie a možnost nahlédnout do promítací kabiny – autentický 
zážitek pro malé i velké diváky!  ČR, pásmo pohádek, 65 min

29. 4. 19:00 STAND UP COMEDY SHOW: Ondřej Mahdal & Nikola Džokić
kino Panorama

30. 4. 17:00 Stavění máje SDH Paskov
Zahrada staré hasičárny

3. 5. Vzpomínka obětem válek – W. A. Mozart: REQUIEM
Kostel sv. Vavřince

7. 5. Jarní koncert ZUŠ

14. 5. 17:00 Vernisáž výstav na zámku

16. 5. Zahradní slavnost v MŠ

24. 5. Léto na kole – zastávka v rámci tradiční cyklojízdy
Panský pivovar

31. 5. Kácení máje SDH Paskov
Zahrada staré hasičárny

Akce
DUBEN 
KVĚTEN 2025

– 16:00

– 17:00

17:00
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JAK SPRÁVNĚ TŘÍDIT V PASKOVĚ?

NEPATŘÍ SEM:

velké kosti (hovězí, vepřové), tekuté 
potraviny (polévky, omáčky, mléko,
oleje), zvířecí trus, mrtvá zvířata, 
nedopalky cigaret

veškeré kuchyňské zbytky jídel, syrové
i tepelně zpracované maso, rybí
i drůbeží kosti, pečivo, cukrovinky,
ovoce, zelenina, rostliny, prošlé
potraviny, skořápky vajec a ořechů, 
sedliny kávy a čaje 

KUCHYŇSKÝ ODPAD

PATŘÍ SEM:

NEPATŘÍ SEM:

mastné obaly, obaly se zbytky potravin 
nebo čisticích prostředků, obaly od 
žíravin, barev či jiných nebezpečných 
látek, novodurové trubky a podlahové 
krytiny, měkké sáčky od kávy či jiných 
potravin v prášku

fólie, sáčky, plastové tašky, sešlápnuté
PET láhve, obaly od kosmetických,
pracích a čisticích prostředků, kelímky
a krabičky od potravin, plechovky 
od nápojů, kovové obaly, drobné kovy

PLASTY A KOVY

PATŘÍ SEM:

NEPATŘÍ SEM:

technické oleje 
(převodové, 
motorové, 
tlumičové)

použité jedlé oleje, tuky z domácností, 
fritovací oleje, ztužené jedlé tuky, 
mastnota z polévek, olej 
z nakládaných sýrů

JEDLÉ OLEJE A TUKY

PATŘÍ SEM:

NEPATŘÍ SEM:

celé svazky knih, jakkoliv znečištěný
papír (mastný, úhlový), použité 
dětské pleny, papírové kapesníky, 
kartony se zbytky potravin 
a nápojů

časopisy, noviny, sešity, rozložené 
krabice a papírové obaly, cokoliv z le-
penky, papír s kancelářskými sponkami, 
bublinkové obálky bez plastového 
vnitřku, ruličky od toaletního papíru, 
plata od vajíček, nápojové kartony

PAPÍR A NÁPOJOVÉ KARTONY

PATŘÍ SEM:

NEPATŘÍ SEM:

keramika a porcelán, autosklo, 
drátované sklo, zrcadlo nebo 
jakékoliv pokovené sklo, varné 
a laboratorní sklo nebo sklokeramika

láhve od nápojů, sklenice od kečupů
či zavařenin, rozbité skleničky, 
tabulové sklo z oken a dveří

SKLO

PATŘÍ SEM:

NEPATŘÍ SEM:

koberce, matrace, molitan, znečištěné 
a mokré textilie 

použitý a nepotřebný textil, oblečení, 
přikrývky, hračky, ložní prádlo, 
záclony, bytový textil, ručníky, obuv

TEXTIL

PATŘÍ SEM:

drobné domácí elektro-
spotřebiče (mixéry, mobily, 
fény, elektrohračky, apod.)

ELEKTROODPAD

PATŘÍ SEM:

objemný odpad (nábytek, matrace), 
nebezpečný odpad, dřevo, stavební 
odpad, velké kovy, pneumatiky, 
zářivky, baterie

SBĚRNÝ DVŮR

PATŘÍ SEM:

předměty k dalšímu využití – knihy, 
kuchyňské nádobí, nářadí, hračky, 
CD, autosedačky apod.

RE-USE POINT

PATŘÍ SEM:

Oleje do nádob vkládejte
v uzavřených plastových lahvích.

Papíry nesvazujte do balíků
a nevhazujte v plastových pytlech.

Elektroodpad můžete také 
odevzdat na sběrném dvoře.

NEPATŘÍ SEM:

kosti, maso a kůže, zvířecí trus, mrtvá 
zvířata, omáčky, pomazánky, 
těstoviny a oleje

zbytky a slupky z ovoce a zeleniny,
vaječné skořápky a skořápky z ořechů, 
kávová sedlina, vyhaslý popel ze dřeva, 
posekaná tráva, listí, piliny, plevel, 
seno, dřevní štěpka

ROSTLINNÝ BIOODPAD

PATŘÍ SEM:

Prošlé léky vracejte
zpět do lékárny.

LÉKY sbírá diakonie Broumov. Vhazujte 
do kontejneru bílé/oranžové barvy. 

Rostlinný bioodpad můžete vyhodit
do hnědé nádoby i do kompostéru

na zahradě.

CHARITATIVNÍ TEXTIL

odneste do sběrného dvora.
ODPADNÍ TEXTIL
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Přijímačky nanečisto
Dne 28. 2. 2025 se žáci našich devá-
tých ročníků zúčastnili Přijímaček na-
nečisto. Ráno se vypravili na základní 
školu, která sídlí v  hrabové na ulici 
Paskovská. Zajímavá shoda náhod. 
cílem těchto přijímacích zkoušek 
bylo umožnit uchazečům zažít si si-
tuaci podobnou té, která je v dubnu 
čeká. Žáci si tedy vyzkoušeli atmo-
sféru skutečných přijímacích zkou-
šek, což jim může pomoci snížit stres 
a nejistotu při oné ostré zkoušce.

Připraven byl test z  českého jazyka 
a  literatury, který obsahoval 30 tes-
tovacích úloh, na jejich vyplnění 
měli žáci 60 minut. Texty se zaobí-
raly problémy Velkého bariérového 
útesu, historií Pompejí a  obyvatel 
okolních vesnic či počátky Orient 
expresu. Test z  matematiky se sklá-
dal z  16 úloh, časová dotace činila 
70 minut. Úlohy obsahovaly rozličné 
rovnice, geometrické i  slovní úlohy, 
které řádně potrápily mozkové závi-

ty našich žáků. Zvlášť populární byla 
mezi žáky otázka se sazenicemi oku-
rek a salátů.

Budeme našim deváťáků držet palce, 
aby se v dubnu tak nestresovali a do-
sáhli výsledků, které jim umožní se 
dostat na jejich vysněnou školu.

Šárka Pachlopníková

Malování pro radost
Základní školu v  Paskově navštěvu-
je spousta dětí, které rády malují ve 
škole i  ve svém volném čase doma. 
A protože tomu tak bylo i v minulos-
ti, představujeme v prostorách Pizze-
rie Kartel v KcP (Sokolovna) obrázky 
současných i  bývalých žáků naší 

školy. Vystavená díla namalovali 
mladí umělci jako žáci 6. -9. ročníku, 
i proto je tato výstava tak různorodá 
– náměty i  zvolenou technikou. Ně-
která díla jsou vyspělá a jiná prozra-
zují, že mladý výtvarník je teprve na 
začátku své umělecké cesty… 

Těší mě zájem dětí o výtvarné umění 
a doufám, že svou radost z malování 
prostřednictvím obrázků přenesou 
i na Vás.

Marcela Prokelová

Setkání s motýly 
Naši žáci měli jedinečnou příležitost poznat zblízka fas-
cinující svět motýlů. Ve školní družině totiž chovají mar-
tináče hruškového – jednoho z  největších motýlů, 
který se vyskytuje v  evropě. Během návštěvy se žáci 
dozvěděli mnoho zajímavých informací o životním cyk-
lu tohoto motýla, jeho stravování a  podmínkách, které 
potřebuje k přežití. Největším zážitkem však bylo, když si 
mohli motýla nejen prohlédnout, ale také si na něj sáh-
nout a vzít ho na ruku. Tato návštěva byla poučná, velmi 
příjemná a pro starší žáky plná nostalgie, když zavzpomí-
nali na svá dřívější školní léta.

Světlana Koriťáková

ŠKOly
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Pěvecká soutěž
6. března proběhla na naší škole 
tradiční pěvecká soutěž pro žáky 
1. stupně. Po třídních soutěžích po-
stoupilo do školního kola celkem 
32  dětí, které soutěžily v  pěti kate-
goriích podle ročníku. 

V  kategorii 1. tříd zvítězila Zuzana 
Bernatíková, druhá byla Melanie 
Čapounová a  jako třetí Klára Kuná-
tová. Ve 2. kategorii si nejlépe ved-
la Veronika Najbrtová, jako druhá 
se umístila Michaela Kunátová a  na 
3. místě   Eliška holečková. Ve 3. roč-

níku vyhrála Natálie cibuliaková, za 
ní Tomáš Jurišica a  na třetí příčce 
Amálie Szotkowská. Ve 4. kategorii 
zpívala nejlépe Alice Bužková, jako 
druhá byla vyhodnocena Eliška Voj-
kovská a na 3. místě Anna lučanová. 
V  5. kategorii získala zlato Karolína 
Tomancová, stříbro Nikola Parmová 
a bronz Marek Petrík.

Všem žákům děkujeme za vzornou 
přípravu a vítězům blahopřejeme.

Pavla Kajzarová

Zimní turnaj v barevném minivolejbale
Ve středu 22. ledna 2025 se 12 žáků 
1. stupně zúčastnilo zimního turnaje 
v  barevném minivolejbale Regionu 
Slezská brána, který organizovala ZŠ 
Raškovice. Soutěžilo zde 68 žáků ze 
6 základních škol. Byli rozděleni do 
3 kategorií. V  kategorii žluté barvy 
(žáci 1. a 2. tříd) hrálo 10 týmů, v kate-
gorii oranžové barvy (žáci 3. a 4. tříd) 

soutěžilo 12 týmů a  v  kategorii čer-
vené barvy (žáci 4. a 5. tříd) se utkalo 
také 12 týmů. Každá kategorie měla 
svá pravidla.

zŠ Paskov reprezentovaly 3 týmy:  
Dominik Pivčík, Roman havrlant, 
Kryštof Janša a  František Kaluža ve 
žlutých dresech, Ema Balážecová, 

Viktorie hronová, Sebastian Žiga 
a  Jakub Kovář v  oranžovém a  Dani-
el Kamp, Tomáš Galetka, Aleš Rylko 
a  Mikuláš Čubok v  červeném. Žáci 
trénovali, aby se naučili pravidla hry 
a  její základy, na turnaji bojovali ze 
všech sil, ale k vítězství to nestačilo. 
Všichni soutěžící dostali párek v  ro-
hlíku, tatranku a medaili jako odmě-
nu za své úsilí. Děkujeme všem za 
reprezentaci školy.

Michaela Dvořáková

ŠKOly
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Badmintonový turnaj 
Dne 5.3.2025 uspořádala Základní škola v Paskově a bad-
mintonový kroužek při ZŠ Paskov po úspěšném „nultém 
ročníku“ první ročník badmintonového turnaje jed-
notlivců, letos společně s  turnajem ve florbale. Turnaj 
byl pořádán ve spolupráci s  Dobrovolným svazkem 
obcí regionu Slezská brána a  tímto si dovoluji i  zde 
poděkovat panu Miroslavovi lyskovi za spoluorganizaci. 
letos nám počet sportovců narostl, z  loňských 33 dětí 
poskočil na 59. Turnaje se zúčastnily děti čtvrtých až de-
vátých tříd ze základních škol – Paskova, Sedlišť, Sviadno-
va, Raškovic, Řepišť a ZŠ Datyňská ve Vratimově. Stejně 
jako loni bylo cílem pro badmintonové nadšence mimo 
okruh závodních hráčů uspořádat amatérský turnaj, ale 
také nalákat i  děti, které dosud hrály badminton třeba 
pouze na zahradě s  rodiči, aby si přišly vyzkoušet, jaké 
to je zahrát si badmintonový zápas na body s turnajovou 
atmosférou za povzbuzování spolužáků. 

Zahájení turnaje se letos společně s naší paní ředitelkou 
lucií Butkovovou ujal místostarosta Vratimova pan David 
Böhm. Poté se děti seznámily s organizací turnaje a se zá-
kladními pravidly a mohly vypuknout líté boje. Děti byly 
rozděleny do skupin podle věku, hrálo se systémem „ka-
ždý s každým“ a to 2 sety po 5 bodech. O vítězích v jed-
notlivých kategoriích pak rozhodl prostý součet bodů, 
případně ještě zápas o umístění, pokud měli hráči stejný 
počet bodů po základní části. Vzhledem k většímu počtu 
účastníků se podařilo každému odehrát 4 zápasy. Pře-
kvapením pro děti byl systém zápasů, kdy neměly přesně 
rozepsané zápasy, ale pouze přehled protihráčů a samy 
musely navazovat kontakt a  domlouvat si jednotlivé 
zápasy a  lépe se tak se svými vrstevníky poznat. Samo-
zřejmě v případě nouze vždy vypomohli hlavní trenéři/
učitelé z jednotlivých základních škol. 

Každý z  trojice vítězů obdržel medaili a  diplom, oceně-
ní předávala paní ředitelka lucie Butkovová společně se 
starostou Paskova panem Petrem Baďurou a  místosta-
rostkou Řepišť paní lucií Matuškovou. 

V rámci turnaje si mohly děti také vy-
plnit testík z badmintonových znalostí 
a  z  úspěšných řešitelů byli vylosová-
ni tři šťastlivci, kteří obdrželi balíček 
bonbonů na zotavení mozkových 
buněk. Pro pořadatele byla největší 
odměnou spokojenost a nadšení dětí, 
nicméně pro další ročník vyvstává vel-
ká výzva vylepšit systém turnaje tak, 
aby si mohl hladce zahrát očekávaný 
větší počet hráčů. Všem vítězům gra-
tulujeme. Sportu zdar a  badmintonu 
zvláště.

Pár SlOv O BaDMInTOnOvéM 
KrOužKu PřI zŠ PaSKOv
Badmintonový kroužek působí při ZŠ 
Paskov již od roku 2018, do současné 
doby prošlo jeho kurty přes 150 dětí, 
některé si badminton oblíbily nato-
lik, že navštěvují tento kroužek od 
počátku doposud. Náplní kroužku 
jsou různé pohybové aktivity a  hry 
rozvíjející fyzickou kondici, postřeh, 
mrštnost a  taktické myšlení, ale také 
slušné sportovní chování a  smysl pro 
čestnou hru, přičemž zejména u  dětí 
na druhém stupni je na badminton 
kladen důraz jako na stěžejní pohy-
bovou aktivitu. Stalo se již tradicí, že 
na konci školního roku dostanou děti 
badmintonové vysvědčení a  malý 
badmintonový dárek na památku. 
Daří se také pořádat v rámci možností 
akci „Pinkání s rodiči a miniolympiáda,“ 
na kterou si mohou děti přivést své 
kamarády, sourozence, rodiče i  jiné 
příbuzné a  trochu je prohnat po kur-
tu. Rodiče zde mají možnost vidět, 
jakých pokroků jejich ratolesti za půl 
roku tréninku dosáhly. V  rámci mi-
niolympiády pak společně plní různé 
dovednostní úkoly, po jejichž splnění 
nesmí chybět jako odměna patřičná 
dobrota. Za aktuální úspěch lze nyní 
považovat (po předchozím „nultém“ 
ročníku) uspořádání 1. ročníku bad-
mintonového turnaje za účasti dětí 
ze šesti základních škol regionu. Bad-
mintonový turnaj by měl být v dalších 
letech pořádán pravidelně.  

Richard Dvorník,  
trenér badmintonového kroužku  

při ZŠ Paskov

Vybrané fotografie kategorií,  
v nichž se umístily děti ze ZŠ Paskov  

(autor fotek pan Miroslav Lysek)

ŠKOly

uMíSTĚní BylO náSleDující:

•	 4. ročník - dívky:  1. Pavla Janečková (ZŠ Sviad-
nov), 

•	 4. ročník - chlapci: 1. Kryštof Mikuš (ZŠ Raškovice),
•	 5. ročník - dívky: 1. Laura Kaminská (ZŠ Řepiště),
•	 5. ročník - chlapci: 1. Filip Záruba (ZŠ Řepiště),
•	 6.ročník - dívky: 1. Elizabeth Kwaczek (ZŠ Datyň-

ská Vratimov),
•	 6. ročník - chlapci: 1. Tomáš Winkler (ZŠ Paskov), 
•	 7. ročník - dívky: 1. místo: Anna Vaňková,
•	 7. ročník - chlapci: 1. Ondřej Tovaryš (ZŠ Sedliště), 
•	 8. ročník - dívky: 1. Magdalena Flamová (ZŠ 

Paskov), 
•	 8. ročník - chlapci: 1. Adam Nováček (ZŠ Datyňská 

Vratimov),
•	 9. ročník - dívky: 1. Stella Bonková (ZŠ Raškovice), 
•	 9. ročník - chlapci: 1. David Spiller (ZŠ Paskov).
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Florbalový turnaj Regionu Slezská brána 
Ve středu 5. března 2025 se uskutečnil 
v tělocvičně ZŠ Paskov florbalový tur-
naj Regionu Slezská brána pro žáky 
1. stupně. Tentokrát se turnaj oproti 
paskovským zvyklostem neodehrá-
val ve sportovní hale, ale v tělocvičně, 
neboť větší plocha byla vhodnější pro 
badmintonový turnaj, který se konal 
současně.   Florbalového turnaje se 
zúčastnilo celkem šest škol z  blízké-
ho okolí, a to domácí ZŠ Paskov, dále 

ZŠ Řepiště, ZŠ Sedliště, ZŠ Raškovice 
a obě vratimovské základní školy. Flor-
balový turnaj byl určen pro všechny 
chlapce a dívky od třetího do pátého 
ročníku. 

Aby si děti zahrály a  všichni si toto 
sportovní dopoledne užili naplno, 
bylo propozicemi stanoveno, že 
všechny školy změří své síly navzájem 
mezi sebou a pořadí určí celkového ví-
těze. Během turnaje byla vidět v očíc 

dětí radost z pohybu, touha po vítěz-
ství a spousta emocí, neboť pro větši-
nu to bylo po dlouhé době zase něco, 
v  čem se mohli ukázat.  Také mohli 
změřit své síly s někým jiným než se 
spolužáky, s nimiž se utkávají v rámci 
různých aktivit ve své škole.

Po odehrání všech zápasů a  sečtení 
bodů bylo rozhodnuto, že vítězem 
tohoto turnaje se stane ZŠ Raškovice, 
která neprohrála jediný zápas. Druhá 
v  pořadí skončila ZŠ Sedliště a  třetí 
místo obsadila domácí ZŠ Paskov. Na 
dalších pozicích se pak umístila ZŠ Ře-
piště a dvě zbylé vratimovské základní 
školy.

Jak se říká, není důležité vyhrát, ale 
zúčastnit se a  tady to platí doslova. 
V rámci tohoto sportovního dopoled-
ne nebylo hlavní vítězství, ale to, že se 
děti z různých škol znovu mohly vidět 
a  zahrát si proti sobě. To si troufám 
říct, že bylo vítězství pro všechny. 

Jsem velmi rád, že tento turnaj znovu 
proběhl, a  věřím, že příští rok tomu 
nebude jinak.

David Kyselovský

ŠKOly

Šeherezádin čtenářský maraton
V úterý 28. ledna proběhlo školní kolo přehlíd-
ky čtenářských dovedností v anglickém jazyce 
– Šeherezádin čtenářský maraton. Děti si vy-
braly text v  angličtině, který se snažily nejen 
přečíst se správnou výslovností, ale také ply-
nule, s pěknou intonací a dramatizací. Zúčast-
nili se žáci 5. a 7. tříd a všichni se snažili svůj text 
přečíst co nejlépe. Z  pátých tříd se zúčastnili 
charlota Magnusková, Nikol Parmová, Marek 
Petrík a Pavel Holeček. Ze sedmých tříd potom 
Andrea Krišová a  Xuan long Nguyen. Jejich 
snahy v této aktivitě, která byla zcela dobrovol-
ná, si velmi ceníme a všechny chválíme. 

z  obou ročníků byli nakonec vybráni ví-
tězové – Pavlík holeček a andrea Krišová, 
kteří dále postoupili do oblastního kola. Zde 
mohli opět předvést své čtenářské dovednos-
ti, tentokrát již v „konkurenci“ žáků jiných škol. 
Protože šlo o nesoutěžní přehlídku, byli v ob-
lastním kole nakonec oceněni všichni snaživí 
čtenáři, odměnou jim byla kniha v anglickém 
jazyce. Děkujeme dětem za velmi pěknou re-
prezentaci školy. 

Petra Klimundová
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Olympiáda v anglickém jazyce: Cesta za úspěchem
V lednu proběhlo školní kolo Olympi-
ády v  anglickém jazyce. Soutěž byla 
rozdělena do dvou částí – písemného 
testu a ústní konverzace. V první části 
si soutěžící museli poradit s gramatic-
kými cvičeními, poslechem i  čtením 
s  porozuměním. Tato část důkladně 
prověřila rozsah jejich slovní záso-
by, teoretické znalosti a  schopnost 
aplikovat je v  praxi. Druhá část byla 

zaměřena na konverzační dovednos-
ti. Žáci mluvili na předem zadaná té-
mata a odpovídali na otázky učitelů, 
což ukázalo jejich schopnost poho-
tově reagovat v cizím jazyce. Všichni 
účastníci našeho školního kola podali 
skvělý výkon.

 Do okresního kola postoupili vítě-
zové jednotlivých kategorií – Šar-
lota jelínková, která soutěžila v ka-

tegorii 8. a  9. tříd, a  Miroslav řeha 
v kategorii 6. a 7. tříd. Oba prokázali 
nejen výborné jazykové schopnosti, 
ale také odvahu a odhodlání. Šarlota 
jelínková i v okresním kole vzorně 
reprezentovala naši školu a obsa-
dila krásné 4. místo. Gratulujeme 
vítězům a přejeme jim mnoho úspě-
chů v dalším studiu angličtiny. 

Světlana Koriťáková

ŠKOly

MĚSTO SNŮ: Ekologická soutěž pro naše žáky

Naše základní škola se zapojila do 
soutěže Město snů, kterou vyhlašuje 
společnost Fcc Česká republika. Tato 
soutěž je zaměřena na ekologickou 
výchovu a  zpracování odpadů, což 
jsou témata, která jsou pro nás velmi 
důležitá.

Jedná se o  projekt ekologické vý-
chovy a  osvěty v  odpadovém hos-
podářství podložený bohatými 
mnohaletými zkušenostmi a velkým 

odborným a  technickým zázemím 
mezinárodní společnosti. Projekt si 
však zároveň zachovává dostatečný 
prostor pro přizpůsobení se místním 
podmínkám a  požadavkům. Očeká-
vaným výstupem je modelové řeše-
ní odpadového hospodářství a  vy-
tvoření trvalého systému tříděného 
sběru odpadu ve školách. Průběh 
a  výsledky projektu budou využity 
jednak jako informační zdroj, jednak 
budou vhodnou formou popularizo-
vány a publikovány (tisk, rozhlas, vý-
stava apod.).

Město Paskov, náš zřizovatel, se do 
soutěže aktivně zapojilo spolu s naší 
školou. Žáci 8. ročníku se stali prů-
vodci pro mladší žáky a  společně 
s  nimi probírali ekologická témata 
a způsoby, jak správně nakládat s od-
pady. Tento projekt nejenže podpo-
ruje ekologické povědomí, ale také 
posiluje spolupráci mezi žáky růz-
ných věkových skupin.

Součástí projektu jsou také výtvarné 
a  slohové práce, které budou sou-

těžní a jejich vyhodnocení proběhne 
v  měsíci květnu. Těšíme se na krea-
tivní příspěvky našich žáků a  na je-
jich nápady, jak zlepšit naše životní 
prostředí.

Děkujeme všem, kteří se na realizaci 
soutěže podíleli, a těšíme se na další 
ekologické projekty, které nám po-
mohou chránit naši planetu.

Lucie Butkovová, 
 ředitelka ZŠ
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Knihovna informuje

Únorové akce Pionýrské skupiny Paskov
hned z  kraje roku se naší skupině 
podařilo uspořádat dvě akce pro ve-
řejnost. Prvního února jsme se vydali 
na SKI výlet s Tomem a Jerrym. Naši 
členové, Tom a Jerry, pro nás zorga-
nizovali výlet do lyžařského resortu 
Zlotý Groň na polské straně Beskyd. 
Jednodenní zájezd na parádní sjez-
dovku nalákal mnoho zájemců a ka-

pacita autobusu se velmi rychle na-
plnila. Užili jsme se několik modrých 
i  červených sjezdovek, někteří si vy-
zkoušeli tubing, malí účastníci zase 
využili dětskou zónu. Pár účastníků 
také zamířilo do nedalekého vodní-
ho parku. Zkrátka každý si výlet užil 
po svém a  příští rok si to určitě rádi 
zopakujeme.

Druhou únorovou akcí byl Maškarní 
karneval pro děti, který se letos konal 
již po šesté. Také tako akce se těší vel-
kému zájmu a sál KPc se opět zaplnil 
až po strop dětmi s rodiči i prarodiči. 
Protože byly letos kostýmy oprav-
du nádherné, porota rozhodla, že si 
odměnu zaslouží všechny děti a  ne-
bude se rozhodovat, kdo je nejlepší. 

SPOlK y
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Paskovský klub důchodců
Živý začátek roku: Výroční schůze, 
plavání i masopustní oslavy

Začátek roku byl pro naši komunitu 
pestrý a  plný událostí. V  lednu pro-
běhla výroční schůze, na které jsme 
bilancovali uplynulý rok a  plánovali 
aktivity na nadcházející období. Zú-
častnili jsme se společenského večír-
ku v Řepištích, který se nesl ve zname-

ní přátelských setkání a dobré nálady. 
Únor přinesl sportovní výzvy. Naše 
plavecké nadšence čekala soutěž Pře-
plav svůj la Manche. Bohužel, chřip-
ková sezóna se podepsala na účasti 
a výkonech, takže letos asi na přední 
příčky nedosáhneme. Nicméně od-
hodlání a  snaha byly obdivuhodné. 
Smutek nás zasáhl ve chvíli, kdy nás 
opustil manžel naší milé Olinky B. 
Všichni jí držíme palce, aby našla sílu 
překonat těžké období a  neztratila 
svůj obvyklý elán. Masopustní veselí 
jsme si letos užili o něco dříve. Kanká-
nové tanečnice v kostýmech z Jiřinek 
připravily malé, ale o to milejší překva-
pení. Následoval tradiční průvod s ba-
sou a  bujaré tanečky, které navodily 
pravou masopustní atmosféru. Naše 

tři členky si také našly čas na kreativní 
vyžití a zúčastnily se tvořivé dílničky, 
tentokrát zaměřené na voskované ob-
rázky a  keramiku. Jejich výtvory roz-
hodně stojí za obdiv. V  březnu jsme 
se vydali do Sedlišť, kde jsme si užili 
skvělou zábavu s  cimbálovou muzi-
kou z havířova. Nechyběla ani oslava 
Mezinárodního dne žen – 11. března 
zazpíval pěvecký spolek ze Střitěže 
a hnojníku, našim seniorkám k  jejich 
svátku. Všichni pozorně posloucha-
li, a  nakonec jsme jim zazpívali naši 
hymnu. Začátek roku nám ukázal, že 
společně umíme nejen pracovat, ale 
i  se bavit. Už nyní se těšíme na další 
akce, které nás čekají v nadcházejících 
měsících.

Za KD Paskov Milena Křivoňová

No  řekněte, chtěli byste rozhodovat, 
jestli je lepší traktorista, hasič, zahrad-
nický pár, metalista nebo třeba včelka 
s kytičkami? Pro děti byly připraveny 
soutěže, tance, jídlo, pití, tombola, 
zkrátka vše, co ke karnevalu patří. 
O program se letos postaraly kostičky 
domina. Doufáme, že jste si karneval 
užili alespoň tak jako my. 

Maškarní karneval letos podpo-
řili: Město Paskov, Město Řepiště, 
Knihcentrum, MoVa Zahrady, Sport-
plex Frýdek-Místek, Frankospol a car-
tel Pizza.

Děkujeme všem, kteří se na organiza-
ci výletu i karnevalu podíleli. Nyní už 
se plně zaměříme na přípravu tábo-
rů (více informací na pionyr.paskov.

cz) a Dětského dne, který letos bude 
v sobotu 7. června na téma 112!

Za PS Paskov Tereza Haladejová

SPOlK y
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Zpráva o činnosti SDH Paskov za rok 2024
Vážení spoluobčané, rádi bychom Vás 
informovali o průběhu činnosti naše-
ho sboru v  uplynulém roce 2024. Ke 
konci roku měl náš sbor 39 dospělých 
členů a 38 mladých hasičů. 

hlavní náplní SDh je požární sport 
a organizace akcí pro veřejnost. O čin-
nosti našich sportovních družstvech 
Vás průběžně informujeme celý rok, 
a proto bychom Vám chtěli v krátkosti 
představit vše, co naše celoroční čin-
nost zahrnuje. V průběhu celého roku 
pořádáme několik akcí pro veřejnost. 
Jejich organizaci a  další důležité věci 
spojené s činností SDh Paskov řešíme 
na pravidelných schůzích první čtvr-
tek v  měsíci na staré hasičárně. Kro-
mě nich jsme se několikrát sešli také 
k  pracovním schůzím ke konkrétním 
akcím a na brigádách.

Rok 2024 byl zahájen Valnou hroma-
dou. Následoval hasičský ples, který 
už tradičně zahajuje plesovou se-
zonu v  Paskově. Po dlouhých letech 
jsme byli nuceni vyměnit kapelu, ale 
i  přesto se lidé dobře pobavili a  sál 
KcP opouštěli až nad ránem. Kon-
cem března proběhla v našem městě 
akce “Sousedské sázení stromů”, bě-
hem které členové sboru a  kolektiv 
mladých hasičů zasadili habr i další 
stromy a keře. Na závěr jsme všechny 
nové dřeviny řádně zavlažili vodou 
z  naší cisterny. Další oblíbenou akcí 
pro paskovskou veřejnost je Stavě-
ní májky na zahradě staré hasičárny. 
Máj se nám podařilo postavit i  uhlí-
dat, takže jsme měli na konci května 

důvod se opět sejít a  Máj pokácet. 
V  srpnu se konala v  areálu hasičár-
ny Předpouťová zahradní slavnost. 
Pro dětské návštěvníky byl připraven 
skákací hrad a  nafukovací skluzavka. 
Tato akce je dlouhodobě oblíbená pro 
svou rodinnou atmosféru, kde rodiče 
můžou vypustit své děti na připrave-
né atrakce, setkat se s přáteli, kvalitně 
se občerstvit naší kýtou nebo palačin-
kami a načerpat síly na večerní Před-
pouťovou zábavu. Přestože tuto akci 
pořádáme už mnoho let, byli jsme 
překvapeni, jak rychle se občerstvení 
vyprodalo. letos tedy určitě přichystá-
me kýtu navíc. Během druhé poloviny 
srpna absolvovali mladí hasiči spor-
tovní soustředění, které jim jejich ve-
doucí připravili na základně Pionýrské 
skupiny Paskov na Krásné. Místní ha-
sičský sbor jim umožnil využívat svůj 
tréninkový areál. Děkujeme oběma 
spolkům za spolupráci. 

Rok 2024 se nám určitě vryje do pamě-
ti ničivými povodněmi, které v září po-
stihly část republiky. Do boje s velkou 
vodou se zapojila jak naše výjezdová 
jednotka, tak i  ostatní členové sboru, 
kteří například pomáhali s  přípravou 
pytlů s  pískem. Poté, co již našemu 
městu nehrozilo nebezpečí, přišel 
bratr Martin Balážec s  myšlenkou po-
moci postiženým obcím na Jesenicku. 
Během spontánní sbírky se během tří 
dnů vybralo více než 70tis kč. Po kon-
zultaci se zástupkyní postiženého měs-
ta Vidnava jsme nakoupili potřebný 
materiál a pomoc zavezli na místo.

Náš sbor využívá mnoho prostor, 
o které je třeba se v průběhu celého 
roku starat. V  minulém roce jsme se 
proto sešli na několika brigádách, bě-
hem kterých proběhl například jarní 
úklid zahrady a tréninkové dráhy, za-
betonování základů pro ochranou sít 
fasády budovy hasičárny nebo úpra-
va brány k  tréninkové dráze. Vymě-
řili jsme a  navrhli nový náběh, jehož 
úprava proběhne v letošním roce. Po 
této realizaci bychom k nám rádi po-
zvali družstva okolních SDh na okrs-
kovou soutěž.

Samostatnou kapitolou fungování 
sboru je jeho financování. Kromě člen-
ských příspěvků, v minulém roce sbor 
získal dotace na podporu činnosti 
od města Paskov, mladí hasiči čerpali 
podporu od Národní sportovní agen-
tury „Můj klub 2024“ a  sbor úspěšně 
žádal o  dotaci Moravskoslezského 
kraje z  programu na podporu sbo-
ru dobrovolných hasičů v  roce 2024, 
kterou využil na dovybavení členů 
slavnostními uniformami. Finanční-
mi i věcnými dary nás také podpořila 
řada sponzorů.

Na závěr bych rád poděkoval všem 
členům, kteří se podíleli na činnos-
ti sboru. Děkuji také našemu městu, 
sponzorům, přátelům, rodinám, sbo-
rům z  okrsku a  mnohým dalším, bez 
kterých by nebylo fungování našeho 
sboru možné.

Za SDH Paskov  
Michal Haladej
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Činnost ZO ČSV Paskov v roce 2024
Rok 2024 byl velmi pestrý a  nestan-
dardní. Na počátku ledna silné mra-
zy, ale pak rekordně teplé období. 
Nejteplejší leden, únor, březen od 
počátku souvislého měření. Příroda 
byla o cca 4 týdny napřed, a to se tý-
kalo i  včel. Na začátku dubna kvetly 
stromy a řepka, proto se daly nasadit 
medníky. I  vlčí máky kvetly o  měsíc 
dřív. V  druhé půlce dubna však při-
šel silný mráz, který spálil kvetoucí 
stromy a  velmi poškodil úrodu ovo-
ce. Pak už bylo počasí opět příznivé 
a na konci května bylo možné vyme-
tat med. Druhá snůška přišla záhy, 
protože lípy začaly kvést začátkem 
června, a  byla také příznivá. co se 
týká počtu včelstev, držíme se na při-
bližně stejné úrovni (K 1/9 2023 397 
včelstev, k 1/9 2024 369 včelstev). 

Naše činnost probíhala během roku 
ve standardním tempu. Na jaře jsme 

přeléčili včelstva s vysokým podílem 
varroázy. Také jsme objednali včelí 
matky a  nové léčivo Varomed jako 
náhradu za používaný Gabon. chtěli 
jsme tak předejít rezistenci na toto 
léčivo. Velkým tématem byl případný 
odchod naší organizace z ČSV, jak to 
udělaly některé okolní organizace. 
Drtivá většina členů však k  tomuto 
kroku nepřistoupila. 

Na jaře pak jeden náš člen začal opět 
chovat včely na včelařské chatě. Za-
čátkem června proběhla každoroční 
brigáda, která obnášela vyčištění pří-
jezdové cesty k chatě a úpravu jejího 
okolí. Sešlo se nás celkem 14. O  pár 
dní později proběhlo tradiční smaže-
ní vaječiny. 

Jelikož je rok 2025 rokem volebním, 
také jsme pomalu řešili kandidáty do 
nově voleného výboru. Podzim byl 
pak ve znamení administrace dotace 

na zazimování včelstev a  trojfázové-
ho léčení.

Na konec dovolte trochu statistiky. Vý-
bor naší organizace se scházel dle po-
třeby každé 2. úterý v měsíci. K 31/12 
2024 měla naše organizace 41 členů. 
Naše řady bohužel opustil náš dlou-
holetý člen a  nákazový referent An-
tonín Varkoček. Vyprodukovali jsme 
3962 (v  roce 2023 2939, 5) kg medu, 
215 (v  roce 2023 204, 3) kg vosku 
a bylo vychováno 23 včelích matek.

Závěrem bychom chtěli jménem 
Základní organizace ČSV Paskov po-
děkovat Městskému úřadu Paskov 
a  Obecnímu úřadu Žabeň a  Řepiště 
za vstřícnost a podporu, kterou nám 
každoročně poskytují, i  všem, kteří 
nás podporují a pomáhají nám v čin-
nosti.

J. Kukučka,  
ZO ČSV Paskov

SPOlK y / SPOrT

Házená
Od poslední uzávěrky zpravodaje uplynuly dva měsíce 
roku 2025 a  proběhlo několik kulturních i  sportovních 
událostí v  našem městě. házená je soustavně činná jak 
v mistrovských soutěžích, tak i mimo mistrovské akce.

Koncem ledna proběhl již devatenáctý ročník turnaje 
mužů o  putovní pohár starosty města. Za spolupráce 
města proběhl tento turnaj za účasti čtyř družstev: hlu-
čína, Droždína, Klimkovic a  domácího družstva mužů. 
Všechna družstva jsou v  tomto období v  přípravné fázi 
před mistrovskými soutěžemi, přesto byly výkony všech 
na kvalitní úrovni. Vítězem se stalo domácí družstvo há-
zená Paskov, na druhém místě skončilo družstvo hlučí-
na, třetí skončili muži z Droždína a čtvrté místo obsadilo 
družstvo Klimkovic.

Mládežnické kategorie mini a  mladší žačky se zúčastni-
ly turnajů v Ostravě a v Novém Jičíně, kde si ověřily svou 
výkonnost před soutěžním jarem. Mladší žačky ještě kon-
cem jara pojedou do Prahy na již tradiční a největší turnaj 
mládeže na světě nazvaný „Prague cup“.

Počátkem března oddíl házená Paskov uspořádal první 
ročník jarního turnaje v  kategorii starších žaček, který 
měl mezinárodní účast. Přijela dvě družstva ze Sloven-
ska a  jedno družstvo z  Polska. Počet družstev doplnily 
týmy z hlučína a Bystřice pod hostýnem. Po celodenním 
soupeření bylo konečné pořadí následující: vítězem to-
hoto prvního ročníku se stalo družstvo MhK Bytča, dru-
hé místo obsadil Sc Bohumín, třetí skončil Ruch chor-
zów, čtvrté domácí družstvo házená Paskov, páté MŠK 
Čadca a  šesté bylo družstvo z  Bystřice pod hostýnem. 
Nejlepší střelkyní turnaje se stala domácí hráčka Stela 
Junková a nejlepší brankářkou byla vyhodnocena hráč-
ka z Bohumína Jana Fismanová. Při této akci došlo nejen 
k soupeření, ale i k pozvání na příležitostné turnaje zú-
častněných družstev.

Paskovští muži začátkem února zahájili odvetná utkání 
ve druhé lize. První mistrovské utkání se Sokolem Ost-
rava bylo úspěšné jak výkonem, tak i  výsledkem. Vítěz-
stvím 27:18 jsme se naladili na optimistickou vlnu. Další 
konfrontace na půdě SKP Frýdek-Místek nás opět vrátila 
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na zem. Soupeř ve vyrovnaném utkání rozhodl závěr ve 
svůj prospěch výsledkem 34:28. Další domácí mistrovské 
utkání všechny překvapilo. Družstvo z  Rožnova dlou-
hodobě hraje o první příčky ve druhé lize, ale tentokrát 
narazilo v  Paskově a  prohrálo 30:27. Kolektiv domácích 
výbornou obranou, podporovaný kvalitním výkonem 
brankáře, zanechal velmi dobrý dojem.

Další soupeř byl v Napajedlích. Paskovští tam odjeli v mi-
nimálním počtu z  důvodu nemoci a  pracovních povin-
ností a  výsledek tomu odpovídal – prohra o  jedenáct 

branek 36:25. Ale hned další soutěžní klání doma s hole-
šovem bylo vítězné, a to v poměru 32:29. Současné sed-
mé místo je velmi lichotivým průběžným umístěním.

Začínáme provádět náborové akce po školách a  tímto 
zveme děvčata i chlapce do našeho oddílu, aby se naučili 
tomuto všestrannému sportu. Zároveň zveme i paskov-
skou veřejnost do hlediště sportovní haly na jakýkoliv 
sport.

Jiří Štefek

Orel Paskov
Před koncem soutěží se všechna naše mužstva pohy-
bují v horní polovině tabulek.

Sezóna 2024/2025 se pomalu blíží ke svému závěru. Kraj-
ské soutěže již byly dohrány, v okresních soutěžích zbývá 
dohrát poslední dvě kola. Našim mužstvům se v  letošní 
sezóně daří velmi dobře. Momentálně to vypadá na dvě 
bronzová umístění, jedno čtvrté a jedno páté místo.

Naše A  mužstvo skončilo v  Krajské soutěži II. třídy na 
4. místě s bilancí třinácti výher, dvou remíz a sedmi po-
rážek. Toto mužstvo po dvou třetinách soutěže dokon-
ce usilovalo o  postup do vyšší soutěže, ale vzhledem 
k  tomu, že v  posledních kolech nenastupovalo v  nejsil-
nějším složení, tak se postup nezdařil. Nejlepším hráčem 
týmu byl Michal Novák, který s úspěšností 74,0 % skončil 
na 6. místě v hodnocení úspěšnosti všech hráčů soutěže. 
Nejvíce zápasů za toto mužstvo odehráli hráči Michal No-
vák, Joung Sunghun, Jiří Růža mladší a Petr holaň.

Naše B mužstvo hraje Okresní přebor, což je nejvyšší soutěž 
v okrese Frýdek-Místek. Po 20 odehraných kolech je zatím 
na 3. místě s bilancí dvanácti výher a osmi proher. V tomto 

mužstvu je velká rotace hráčů (celkem jich nastoupilo 14), 
která zabránila ještě lepšímu umístění. Nejlepším hráčem 
týmu je lukáš Kern, který je s úspěšností 97,0 % na 1. místě 
v hodnocení úspěšnosti všech hráčů soutěže.

Naše c mužstvo hraje Okresní soutěž I. třídy. Po 20 ode-
hraných kolech je zatím na 3. místě s  bilancí jedenácti 
výher, jedné remízy a osmi porážek. Také v  tomto muž-
stvu je poměrně velká rotace hráčů (celkem jich nastou-
pilo 11). Nejlepším hráčem týmu je Petr Pělucha, který je 
s úspěšností 66,7 % na 9. místě v hodnocení úspěšnosti 
všech hráčů soutěže.

Naše D mužstvo hraje Okresní soutěž II. třídy. Po 18 ode-
hraných kolech je zatím na 5. místě s  bilancí sedmi vý-
her, tří remíz a osmi porážek. Je nováčkem v této soutěži 
a  jeho dosavadní umístění je příjemným překvapením. 
Nejlepším hráčem týmu je Jiří Onderka, který je s úspěš-
ností 72,0 % na 14. místě v hodnocení úspěšnosti všech 
hráčů soutěže.

Miloš Novák

SPOrT
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V Denním stacionáři v Paskově  
se opět propojily generace
Propojování generací je jedním z cílů 
Denního stacionáře v Paskově. V pon-
dělí 10. února proběhlo další setkání, 
které k tomuto cíli mělo přispět. Staci-
onář navštívily čtyři předškolačky spo-
lu se svou paní učitelkou z MŠ v Pasko-
vě za účelem společné aktivy s klienty 
DSP. Společně jsme si připravili výrobu 
krmení pro ptáčky, s  níž mají děti ze 
školky již zkušenost a o tuto se chtěli 
podělit i s našimi klienty. 

Děti si přinesly jimi předpřipravený 
materiál ke společnému tvoření, my 
jsme spolu s klienty podobnou směs 
také připravili (rozpuštěním sádla 
a  vsypání semínek). Pak jsme se již 

společnými silami mohli pustit do pl-
nění šišek i rozpůlených kokosových 
ořechů touto směsí. Výsledkem bylo 
krmení pro ptáčky k zavěšení do kr-
mítek nebo na větve stromů.

Na konci setkání pak děti klientům 
i  zaměstnancům stacionáře ještě při-
daly jako bonus pár písniček a  před-
nesených básniček, děti se potěši-
ly malým zdravým občerstvením 
a  úsměvy na rtech jim vykouzlily kli-
enty vytvořené přívěsky z plstě.

Děti si individuální pomocí jednotli-
vým klientům, i  společným povídá-
ním si s  nimi zažili zkušenost s  ko-
munikací a  spoluprací s  odlišnou 

věkovou skupinou, a naši klienti byli 
velmi potěšení touto interakcí. Děti 
nám doslova rozsvítily běžné dopo-
ledne ve stacionáři.

Těšíme se na další společná jarní 
a velikonoční tvoření.

Tým pracovníků  
Denního stacionáře Paskov

OSTaTní
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Tradice, ve které má smysl pokračovat 
letošní Tříkrálová sbírka, která osla-
vila čtvrt století, je u  konce. I  letos 
se znovu potvrdilo, že lidé jsou stále 
vnímaví na potřeby druhých a  jsou 
ochotni se něčeho pro druhé vzdát, 
ať už to jsou lidé, kteří ve sbírce při-
spěli, nebo ti, kteří se zapojili do ko-
ledování. Jednoduše lze říci, že: „Ko-
ledníci ani dárci opět nezklamali.“

V letošním roce opět téměř ve všech 
obcích a  městech, které spadají do 
oblasti charity Frýdek-Místek, sbír-
ka vzrostla, a  to o  nemalé částky. 
Na koordinátorech spolu se zaměst-
nanci obcí, kteří společně výsledky 
koledování počítali, byla ve většině 
případu znát radost a také hrdost, že 
opět překonali sbírku z  předešlého 
roku. Výnosy sbírky ve všech obcích 
jsou zveřejněny na stránkách cha-
rity Frýdek-Místek, celkově se pak 
v letošním roce vybralo 2 847 279 Kč. 
Oproti loňskému roku tedy došlo ke 
zvýšení o 155 644 Kč.  

Každé výročí je příležitostí k zamyš-
lení se nad tím, co dále. Nejinak to je 
i s tradicí Tříkrálové sbírky. „Tříkrálo-
vá sbírka se stále posunuje, přemýš-
líme, co a jak dále. I sbírka se digita-
lizuje, hodně nás posunul covid, kdy 
koledování probíhalo trochu jinak, 
ale probíhalo. co se ale nezmění, 
je to, na čem Tříkrálová sbírka stojí, 
a to je koledování a koledníci. Tříkrá-
lová sbírka není jen o penězích a re-
kordech, ale je něčím, co lidi spojuje, 
je o předávání, sdílení, sounáležitos-
ti, radosti. Všem těm, kdo tuto živou 
a smysluplnou tradici spoluvytvářejí 
patří pomyslné smeknutí klobouku 
a veliký dík,“ zamýšlí se ředitel cha-
rity Frýdek-Místek Martin hořínek.

A jak se vykoledované finanční pro-
středky v charitě Frýdek-Místek po-
užijí? Část půjde na opravy a rekon-
strukce v  pobytových zařízeních, 

část na obnovu a doplnění vozové-
ho parku, protože pro velký zájem 
klientů rostou naše terénní služby, 
podpořeno bude i Doučování a roz-
voj tréninkových bytů. Mimoto jsme 
se i  charita Frýdek-Místek zapoji-

la do „solidárního fondu“ v  rámci 
Diecézní charity ostravsko-opavské 
a 5 % svého výnosu koledování vě-
nuje na podporu projektů charit, 
které byly výrazně postiženy loňský-
mi povodněmi.

OSTaTní

Ohleduplnost a viditelnost v dopravě
Už se Vám někdy stalo, že ve chvíli, 
kdy byla tma a  řídili jste vozidlo se 
před Vámi objevila tmavá, téměř 
neviditelná osoba pohybující se po 
krajnici vozovky? Tyto situace se 
bohužel dějí velmi často. V  lepším 

případě se řidič osobě stihne vy-
hnout, v  tom horším může dojít ke 
srážce, jelikož na úhybný manévr je 
již pozdě. A právě proto je nutné si 
uvědomit, že v  dopravě je potřeba 
být velmi obezřetný a  především 

také ohleduplný k ostatním účastní-
kům silničního provozu a  zbytečně 
neohrozit jak svůj tak i  jejich život 
a  zdraví. V  těchto chladných mě-
sících probíhají ze strany policistů 
napříč Moravskoslezským krajem 
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dopravně preventivní akce, které 
jsou na zmíněnou viditelnost a ohle-
duplnost chodců a řidičů zaměřené.

Nejen chodci, ale i řidiči motorových 
vozidel, by měli mít při pohybu na 
komunikacích zodpovědný přístup. 
Řidič motorového vozidla by se měl 
chovat obezřetně, ohleduplně, být 
pozorný a  především soustředěný 
na jízdu. Zimní období sebou přináší 
sníženou viditelnost. Tu zákon defi-
nuje jako situaci, kdy účastníci pro-
vozu na pozemních komunikacích 
dostatečně zřetelně nerozeznají jiná 
vozidla, osoby, zvířata nebo před-
měty například od soumraku do sví-
tání, za mlhy, sněžení nebo hustého 
deště.  Bohužel stále se najde mno-
ho chodců (ale také cyklistů), kteří 
podceňují fakt, že při vhodně zvo-
leném oblečení, které je opatřeno 
reflexními prvky, mohou snížit riziko 
kolize s vozidlem. Oblečení v červe-
né a modré barvě je pro řidiče vidi-
telné přibližně od vzdálenosti okolo 
20 metrů, přičemž při rychlosti vo-
zidla 50 km/h  na suchém povrchu 
silnice je potřeba k zastavení vozidla 
okolo 30 metrů (reakční dráha 15m 
a  brzdná dráha 15m). Tyto vzdále-
nosti jsou samozřejmě ovlivněny na-
příklad počasím, povrchem silnice, 
stavem vozidla, kvalitou pneumatik, 
ABS, kondicí, bdělostí a  zkušenost-
mi řidiče. Vzdálenost, na kterou je 
chodec za snížené viditelnosti vidět, 
lze několikanásobné zvýšit, a  to až 
na 200 m  právě pomocí reflexních 
prvků. Na použití těchto prvků pa-
matuje i  zákon, který chodcům pří-
mo určuje povinnost mít na sobě 
reflexní prvky, pokud se za snížené 
viditelnosti pohybují mimo obec po 
krajnici nebo okraji vozovky v  mís-
tě, které není osvětleno veřejným 
osvětlením. Doplňky z  reflexních 
materiálů je nejlépe umístit na po-
hyblivých částech těla, ideálně nad 
zápěstím a nad kotníkem.

Na zvýšenou ohleduplnost a  bez-
pečnost by měli řidiči a chodci dbát 
především také na místech určených 
k  přecházení vozovky, tedy na pře-
chodech pro chodce a v  jejich blíz-
kosti. V posledních týdnech bohužel 
došlo v  Moravskoslezském kraji na 
přechodech pro chodce hned k ně-
kolika dopravním nehodám, během 
kterých byl sražen chodec. Je po-
třeba si uvědomit, že neplatí a  ni-
kdy neplatilo pravidlo absolutní 

předností chodce. Abychom mohli 
přejít vozovku bezpečně, je nutné 
vnímat okolní dění, tedy navázat 
oční kontakt s  řidičem. Je nezbyt-
né se pořádně rozhlédnout na obě 
strany, a pokud se na silnici nachází 
dva jízdní pruhy pro jeden směr jíz-
dy, vnímat, zda Vás řidič v  druhém 
pruhu také vidí.

V  rámci viditelnosti a  bezpečnosti 
je potřeba si také připomenout, kdy 
mají řidiči během jízdy za snížené 
viditelnosti používat mlhová svět-
la. Mnoho řidičů s tím má problém. 
Mívají je zapnutá v  případech, kdy 
to není potřeba a  oslňují tak řidiče 
ostatních vozidel. Někteří řidiči pak 
naopak mlhová světla nevyužívají 
za snížené viditelnosti vůbec. Tím 
však mohou být v  dané chvíli pro 
ostatní účastníky silničního provo-
zu takřka neviditelní, což je velmi 
nebezpečné. Správné užití mlho-
vých světel definuje zákon: „Před-
ní světla do mlhy smí řidič užít jen 
za mlhy, sněžení  nebo hustého 
deště. Zadní světla do mlhy musí 
řidič za mlhy, sněžení nebo husté-
ho deště užít vždy.“ Mlhová světla 
za snížené viditelnosti nemusí mít 
řidič zapnuté, pokud jede v proudu 
souvisle pomalu jedoucích vozidel 
nebo stojí v  koloně. V  obou přípa-
dech však řidič musí před vypnutím 
zadních mlhových světel zkontrolo-
vat, že právě on není v dané koloně 
nebo v  pomalu jedoucím proudu 
posledním vozidlem a nehrozí, že by 
do něj zezadu nabouralo z  důvodu 
špatné viditelnosti přijíždějící vozi-

dlo. Všechny výše zmíněná pravidla 
pro použití mlhových světel platí jak 
pro jízdu mimo obec, tak i pro jízdu 
v  obci. Řidiči, kteří používají na vo-
zidle automatické přepínání světel, 
musí mít na paměti, že za snížené 
viditelnosti jako je například mlha, 
hustý déšť či husté sněžení vozidlo 
nemusí vždy samo automaticky pře-
pnout z  denního svícení na potká-
vací světla a  toto přepnutí je proto 
potřeba provést manuálně.

Martina Jablońská,  
oddělení prevence
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Tepelná čerpadla alpha innotec

Plynové kondezační kotle Broetje Heizung

Kotle na dřevo Blaze Harmony
Instalace podlahového a ústředního topení

alpha innotec

Tel.: +420 725 980 764, mail: d.hrusecky@email.cz, Místecká 176, 739 21 Paskov

www.hrusatop.cz

rušatop

Inzerce

REALITNÍ SLUŽBY
Chcete prodat nebo pronajmout svou

nemovitost? Neváhejte mě kontaktovat.

Více informací naleznete po načtení

QR kódu.

732 313 018

REALITY@MARTINAKREMPLOVA.CZ

WWW.PRAVNICKAVREALITACH.CZ

KONTAKT:



PASKOVSKÝ ZPRAVODAJ

34

Inzerce

V dubnu a květnu se ve Studiu krásy Libuška můžete těšit 
především na rozjasňující a vitamínovou kúru.
Můžete se také těšit na náš Beauty day, kde si zdarma mů-
žete vyzkoušet produkty Mary Kay. A pro ženy, které chtějí 
víc, které chtějí změnu a  jsou ochotné pracovat  i skvělou 
pracovní příležitost. Přeji krásné dny a těším se na Vás.   

LSK

774 22 88 30

VÝSTAVBA OPTICKÉ SÍTĚ SPOLEČNOSTI  
T-MOBILE CZECH REPUBLIC a.s. v PASKOVĚ
Vážení občané města Paskov,

dovolujeme si Vás informovat o připravované výstavbě op-
tické sítě elektronických komunikací společnosti T-Mobile 
czech Republic, a.s. ve Vašem městě.

Veškeré náklady spojené s  výstavbou optické sítě hradí 
v plném rozsahu společnost T-Mobile czech Republic, a.s.

Po dokončení samotné výstavby optické sítě budete mít 
možnost využívat optický vysokorychlostní internet a  in-
teraktivní televizi s pestrou nabídkou TV programů.

V nejbližších dnech Vás bude osobně kontaktovat zástup-
ce společnosti lOSKY, s.r.o. s  žádostí o  udělení souhlasu 
s umístěním optické přípojky v jednotlivých bytových a ro-
dinných domech.

Výstavba optické přípojky není v  žádném případě prová-
zána se závazkem případného budoucího odběru služeb 
T-Mobile czech Republic, a.s.. Po dokončení samotné vý-

stavby bude rozhodnutí o využití některé ze služeb posky-
tovaných společností T-Mobile czech Republic, a.s. výhrad-
ně na obyvatelích jednotlivých bytových jednotek.

Zájem o případné bezplatné připojení na metropolitní síť 
vlastník vyjádří podpisem souhlasu s vybudováním přípoj-
ky. Tím získáme relevantní zpětnou vazbu.

Zdůrazňujeme, že daný případný souhlas je skutečně pou-
ze souhlasem s  napojením na danou optickou síť, nikoliv 
souhlasným stanoviskem, kterým se zavazujete k aktuální-
mu či budoucímu odběru služeb.

Připojení zajišťuje
lOSKY s.r.o. 

Sezemická 2757/2, 193 00 Praha
Kontaktní osoba

Kryštof Vahalík - Akvizitor lokality
v zastoupení společnosti T-Mobile czech Republic, a.s.

Tel: 739 032 139 email: k.vahalik@losky.cz



FRÝDECKO-MÍSTECKÝ BĚŽECKÝ POHÁR 2025 

BĚŽECKÁ CENA MLÁDEŽE FRÝDECKO-MÍSTECKA 2025

BĚH PRO PASKOVSKÝ ZÁMEK 

7. ROČNÍK

HLAVNÍ PARTNER:

PARTNEŘI:

MÍSTO REGISTRACE:  Paskovský zámek, ul. Nádražní 1

START A CÍL: Areál paskovského zámku a zámeckého parku

MOŽNOSTI PARKOVÁNÍ:  

Centrální parkoviště u kina, parkoviště u ZŠ, parkoviště Amok aréna

ČASOVÝ HARMONOGRAM:

Registrace do závodu je možná vždy nejpozději 15 minut před startem dané kategorie.

8:30 Zahájení registrace závodníků

9:15 Start běžeckého závodu mládeže ročník 2018 a mladší

9:25 Start běžeckého závodu mládeže ročník 2016 – 2017 

9:35 Start běžeckého závodu mládeže ročník 2014 – 2015

9:45 Start běžeckého závodu mládeže ročník 2012 – 2013

10:00 Start běžeckého závodu mládeže ročník 2010 – 2011

10:10 Start běžeckého závodu mládeže ročník 2006 – 2009

10:15 Vyhlášení výsledků běžeckých závodů mládeže

10:45 Start hlavního běžeckého závodu na 9000 m  

 a běhu pro paskovský zámek na 3000 m

11:40 Vyhlášení výsledků běžeckého závodu

KATEGORIE BĚŽECKÝCH ZÁVODŮ:

HLAVNÍ ZÁVOD – 9000 M (3 okruhy po 3000 m)

Muži:
M1 – do 34 let

M2 – 35-44 let

M3 – 45-54 let

M4 – 55-64 let

M5 – 65 let a více

Ženy:
Z1 – do 34 let

Z2 – 35-44 let
Z3 – 45-54 let

Z4 – 55 let a více

V každé kategorii bude vyhlášen také nejrychlejší občan/občanka Paskova.

ZÁVODY MLÁDEŽE (1 okruh – cca 800 m, popř. cca 300 m pro nejmladší kategorii)

Chlapci a dívky – ročníky:

2006-2009 800 m         2014-2015      800 m

2010-2011  800 m

2012-2013  800 m

  2016-2017  800 m

  2018 a mladší  300 m

V každé kategorii bude také vyhlášen nejrychlejší chlapec/dívka Paskova.

BĚH PRO PASKOVSKÝ ZÁMEK – 3000 M (1 OKRUH)

Běh je určen pro všechny zájemce, ročníky 2013 a starší a je nesoutěžní.

STARTOVNÉ PRO BĚŽECKÉ ZÁVODY:

HLAVNÍ ZÁVOD A BĚH PRO PASKOVSKÝ ZÁMEK 100,- KČ 

ZÁVODY MLÁDEŽE   40,- KČ

CENY:

• medaile pro první tři v každé kategorii mládeže

• poháry pro první tři v každé kategorii hlavního závodu

• věcné ceny pro tři nejrychlejší muže a tři nejrychlejší ženy 

v absolutním pořadí hlavního běžeckého závodu

• věcné odměny pro nejrychlejšího Paskovana/Paskovanku 

v jednotlivých kategoriích závodů mládeže i hlavního závodu

• pamětní medaile pro prvních 100 účastníků hlavního běžeckého 

závodu

• pamětní medaile pro prvních 

50 účastníků běhu pro paskovský 

zámek

• losování šťastných čísel závodníků, 

kteří dokončili závod a to 

samostatně pro běžecké závody 

mládeže, běh pro paskovský zámek a hlavní 

závod 

OBČERSTVENÍ:

Bude poskytnuto účastníkům všech závodů 

TRASY (viz mapka)

1. Červený okruh  

(3000 m) trasa hlavního běžeckého závodu

2. Modrý okruh  

(cca 800 m) trasa běžeckých závodů mládeže

3. Zelená trasa  

(cca 300 m) trasa běžeckých závodů nejmladší 

kategorie

UPOZORNĚNÍ: KAŽDÝ ZÁVODNÍK STARTUJE 

NA VLASTNÍ NEBEZPEČÍ.

NEDĚLE 6. DUBNA | OD 9:15 HODIN

AREÁL PASKOVSKÉHO ZÁMKU, PARKU A OKOLÍ

www.mesto-paskov.cz | FB Město Paskov
Vyhrazujeme si právo na změnu! Na této akci bude pořizován obrazový a zvukový záznam, který bude sloužit k propagačním účelům.

O P R E C H T IC E
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PREZENTACE
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3

PASKOVSKÁ
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